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SPRZEDAŻ SZPITALA 
CORAZ BLIŻEJ 
Teraz wszystko w rękach Urzędu Ochrony 
Konkurencji i Konsumentów. Starostwo za-
kończyło już negocjacje z Instytutem Me-
dycznym EMC odnośnie przejęcia szpitala 
przy ulicy Bema.  
   » STR. 2
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SPÓR O DEKLARACJE 
TRWA
To spółdzielnie mieszkaniowe powinny zło-
żyć zbiorcze deklaracje śmieciowe – orzekło 
SKO w Legnicy. Tym samym przyznało rację 
MPWiK w sporze toczącym się od dawna 
w Lubinie. 
 » STR. 3
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BARBÓRKA 

2013

 » To najważniejszy czas w roku dla całej 
górniczej braci! Otrzymali nagrody i wyróżnienia 
za swoją ciężką pracę, usłyszeli także tradycyjne 
„Szczęść Boże” – lubinianie rozpoczęli górnicze 
świętowanie. 
– To był dla nas trudny, ale i bardzo dobry rok – 
podsumowuje prezes KGHM Herbert Wirth, jedno-
cześnie życząc swojej załodze i jej rodzinom górni-
czego szczęścia. 
Tradycyjnie już, świętowanie rozpoczęło się od uro-
czystej akademii.  Tym razem nie w siedzibie Pol-
skiej Miedzi, a w Centrum Kultury Muza. Na galę 
wręczania krzyży zasługi, medali, kordzików i szpad 
górniczych przybyło wielu gości.  A potem tradycyj-
ny pochód Lisa Majora i skok przez skórę, czyli przy-
jęcie młodych adeptów do górniczej braci. A potem 
karczmy, combry i zabawa do białego rana. Szczęść 
Boże, drodzy górnicy! I tyle samo zjazdów, 
co i wyjazdów. Dużo więcej zdjęć z Barbórki na por-
talu www.lubin.pl.

NIE BĘDZIE KARY 
Poseł Norbert Wojnarowski nie poniesie żadnych konsekwencji 

prawnych w związku z aferą taśmową. Legnicka prokuratura od-
mówiła wszczęcia postępowania w tej sprawie. 
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Dwustronna
Miedziana
Na zmianę organizacji ruchu 
skarżą się mieszkańcy ul. Mie-
dzianej. – Postawili nowe zna-
ki i tym samym zabrali nam 
połowę miejsc parkingowych, 
bo nagle można jeździć w dwie 
strony – żali się nasz Czytelnik. 
Jak tłumaczy rzecznik prezy-
denta miasta Jacek Mamiński, 
zmiany są spowodowane prze-
budową skrzyżowania, które 
przeprowadza starostwo po-
wiatowe. 
– Wszystkim znane są proble-
my związane z brakiem miejsc 
parkingowych na terenie całe-
go miasta. Dlaczego urząd po-
stawił znak zakazu parkowa-
nia wzdłuż zatoczki? Gdzie ni-
by mamy teraz parkować? – 
pyta zdenerwowany mężczy-
zna. 
Jak wyjaśnia Jacek Mamiński, 
urząd był zmuszony zmienić 
organizację ruchu w tym miej-
scu, ze względu na remont, 
który nieopodal prowadzi sta-
rostwo powiatowe. 
– Musieliśmy tak zmienić do-
tychczasową organizację ru-
chu, by nie tworzyć zagrożenia 
w ruchu. Ponadto cały czas 
staramy się wyszukiwać i bu-
dować nowe miejsca parkingo-
we, nawet na kilka aut. Ostat-
nio na Ustroniu powstał par-
king na 80 aut, w planach są 
także kolejne – zapewnia 
rzecznik.  MAF

KINO HELIOS Lubin  ul. Gen. Władysława Sikorskiego 20,  59-300 Lubin
REZERWACJA TEL.: 76 724 97 97

REZERWACJA I SPRZEDAŻ BILETÓW ON-LINE: www.helios.pl

POLUB NAS NA

Super bajki
Wymarzone zabawki

Moc słodkości

6 GRUDNIA

Szczegóły na www.helios.pl

PRZYJDŹ DO KINA, ZERWIJ

Z CHOINKI I POMÓŻ NAM SPEŁNIAĆ

AKCJA TRWA DO 18 GRUDNIA.
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Projekt, który nigdy nie został wdrożony

Odesłali złom 
do stolicy
 Kilkanaście drukarek 

i skanerów odesłali do 
Warszawy pracownicy 
Urzędu Miejskiego 
w Lubinie. – Sprzęt 
otrzymaliśmy dwa lata temu 
w ramach projektu 
elektronicznej 
administracji. U nas ten 
złom zajmował 
niepotrzebnie magazyn, 
dlatego został odesłany – 
tłumaczy rzecznik 
prezydenta miasta, Jacek 
Mamiński. 

Lubiński urząd, podobnie 
jak inne tego typu placówki 
w całej Polsce, został objęty 
projektem MSW, w ramach 

którego w 2011 roku otrzy-
mał od Centrum Projektów 
Informatycznych sprzęt kom-
puterowy. Jednak – jak wyja-
śnia Jacek Mamiński – urzęd-
nicy do tej pory nie otrzymali 
instrukcji dotyczących wdra-
żania projektu. Ponadto lu-
biński magistrat dysponuje 
lepszym sprzętem. 

– Jakość i parametry tego 
sprzętu od początku budzi-
ły wątpliwości, np. parame-
try komputerów są słabsze 
od użytkowanych w naszym 
urzędzie. U nas ten złom zaj-
mował niepotrzebnie maga-
zyn, dlatego został odesłany – 
wyjaśnia Mamiński. 

MARCELINA FALKIEWICZ

– U nas ten złom zajmował niepotrzebnie magazyn, dlatego został odesłany 
– mówi rzecznik prezydenta miasta, Jacek Mamiński
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Czekają na zgodę UOKiK

Sprzedaż 
szpitala 
coraz bliżej
 » Teraz wszystko w rękach Urzę-

du Ochrony Konkurencji i Konsu-
mentów. Starostwo zakończyło już 
negocjacje z Instytutem Medycz-
nym EMC odnośnie przejęcia szpi-
tala przy ulicy Bema. – Przyjęliśmy 
ofertę firmy EMC na zakup Regio-
nalnego Centrum Zdrowia. Liczy-
my, że całą procedurę uda się za-
kończyć jeszcze w tym roku – po-
twierdza wicestarosta Damian 
Stawikowski. 

Wrocławska spółka EMC jest wła-
ścicielem 9 szpitali i 16 przychod-
ni, w tym jednej w Dublinie. Lu-

bin także nie jest dla niej no-
wym terenem. Trzy przychod-
nie Lubmed należą właśnie do 
EMC. 

– Uważamy, że funkcjonują 
bardzo dobrze i mogą być na-
szą wizytówką. Mieszkańcy 
znają naszą markę i nie muszą 
się obawiać zmian, jeśli chodzi 

o szpital – podkreśla Ewa Pogodzińska, dy-
rektor PR w spółce EMC. 

Spółka ma przejąć szpital za ponad 25,9 
mln zł. Oferta jest wyższa od kapitału za-
kładowego szpitala, który wynosi 25,865 
mln. Ważne są też gwarancje, o które za-
dbał powiat. 

– Wynegocjowane warunki zawiera-
ją gwarancje inwestycyjne, socjalne oraz 
zobowiązanie do prowadzenia szpitala co 
najmniej przez 25 lat – podkreśla wicesta-
rosta Stawikowski. 

Jak poinformowała nas Ewa Pogodziń-
ska, spółka jest gotowa na przejęcie szpita-
la przy ulicy Bema. Czeka tylko na wspo-
mnianą zgodę UOKiK. – Nam także zale-
ży, by cały proces zakończyć jak najszyb-
ciej. Możemy zapewnić mieszkańców, że 
tam, gdzie wchodzimy, zwiększa się jakość 
i zakres proponowanych usług. Co ważne, 

nasza podstawowa działal-
ność opiera się na świadcze-
niach usług w ramach Naro-
dowego Funduszu Zdrowia 
– zapewnia. 

EMC ma już też plany 
przyjęcia kolejnych szpitali 
w Polsce. 

MARIOLA SAMOTICHA 

Spółka EMC ma 
przejąć szpital 

za ponad 

25,9 mln zł
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Zapraszamy do oddziału.

*k
os

zt
 p

oł
ąc

ze
ni

a 
zg

od
ny

 z
 ta

ry
fą

 o
pe

ra
to

ra
*k

os
zt

 p
oł

ąc
ze

ni
a 

zg
od

ny
 z

 ta
ry

fą
 o

pe
ra

to
ra

 ul. M. Skłodowskiej-Curie 188 ZG  tel. (76) 748-22-70

LUBIN
Rynek 11 tel. (76) 841-01-82 ul. Parkowa 8a tel. (76) 841- 20-33

Śmieciowych problemów ciąg dalszy

Spór o deklaracje trwa
 » To spółdzielnie 

mieszkaniowe powinny 
złożyć zbiorcze deklara-
cje śmieciowe – orzekło 
Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze w Legnicy. 
Tym samym przyznało 
rację MPWiK w sporze 
toczącym się od dawna 
w Lubinie. Jednocześnie 
jednak SKO uchyliło wy-
dane przez prezydenta 
Lubina decyzje admini-
stracyjne określające wy-
sokości opłat za gospo-
darowanie odpadami 
komunalnymi. Ze wzglę-
dów proceduralnych – 
jak dowiedzieliśmy się 
w SKO. 

Ten spór wydaje się nie 
mieć końca. Spółdziel-
nie od dawna nie mogą 

porozumieć się z MPWiK, 
które w Lubinie odpowiada 
teraz za gospodarkę odpada-
mi. 

Ponieważ lubińskie spół-
dzielnie nie dostarczyły zbio-
rowych deklaracji śmiecio-
wych, a jedynie złożyły ty-
siące deklaracji wszystkich 
swoich lokatorów, prezy-
dent określił dla spółdzielni 
wysokość miesięcznej opła-
ty za gospodarowanie odpa-
dami. Wszyscy mieszkańcy 
musieli płacić tak jak za od-
pady niesegregowane i za tyle 
osób, ile jest zameldowanych 

w budynku. I właśnie tę de-
cyzję Samorządowe Kole-
gium Odwoławcze w Legni-
cy uchyliło i nakazało rozpa-
trzyć ją jeszcze raz. 

– Kolegium podzieliło sta-
nowisko prezydenta Lubina, 
iż w przypadku spółdzielni 
mieszkaniowych ciąży na 
nich obowiązek złożenia de-
klaracji – mówi Elżbieta Szu-
drowicz, prezes Samorządo-
wego Kolegium Odwoław-

czego w Legnicy. – Jednak-
że w decyzjach wydanych 
przez prezydenta kolegium 
zakwestionowało m.in. spo-
sób wyliczenia opłaty, która 
nie uwzględniała faktu, iż lo-
katorzy deklarowali chęć se-
gregowania odpadów, nato-
miast w rozstrzygnięciu de-
cyzji prezy-
denta usta-
lającej wyso-
kość opłaty 
przyjmowano 
do jej wylicze-
nia jedną wyż-
szą stawkę, jak 
dla odpadów 
niesegregowa-
nych. Także 
wątpliwości 
budziło doko-
nanie obliczeń 
na podstawie zbiorów mel-
dunkowych o liczbie osób 
zameldowanych, a nie fak-
tycznie zamieszkujących da-
ną nieruchomość – dodaje. 

Zgodnie ze wskazania-
mi SKO, MPWiK czeka więc 
teraz na zbiorcze deklaracje 
śmieciowe od spółdzielni 
mieszkaniowych. 

– Musieliśmy wydać taką 
decyzję administracyjną a nie 
inną, ponieważ przekazane 
przez spółdzielnie dane były 
niekompletne i nie mogliśmy 
na ich podstawie określić licz-
by faktycznie zamieszkałych 
na danej nieruchomości osób. 
Oczekujemy teraz, zgodnie 
z decyzja SKO, na deklaracje 
od spółdzielni i zakończenie 
trwającego od miesięcy spo-
ru – mówi Jarosław Wantuła, 
prezes MPWiK. – W przypad-
ku, gdy ze złożonych przez 
spółdzielnie deklaracji wy-
nikać będzie inna liczba za-
mieszkałych osób w stosun-
ku do liczby osób zameldo-
wanych, niezwłocznie zwró-
cimy spółdzielniom nadpła-
cone do tej pory pieniądze – 
deklaruje. 

Natomiast spółdzielnie 
mieszkaniowe czekają na 

ruch władz miasta i MPWiK. 
– Miasto powinno szyb-
ko uporządkować tę spra-
wę – mówi Tomasz Radziń-
ski, prezes Spółdzielni Miesz-
kaniowej Przylesie. – Złoży-
liśmy deklaracje wypełnio-
ne indywidualnie przez każ-
dego z użytkowników loka-
li mieszkalnych. Stanowisko 
SKO w sprawie złożenia de-
klaracji zbiorczej przez spół-
dzielnie, kwestionujemy, bo 
nie ma ono oparcia w obo-
wiązujących przepisach i wy-
maga rozstrzygnięcia przez 
sądy administracyjne. Wy-
rok Trybunału Konstytucyj-
nego również nie rozstrzy-
gnął definicji właściciela nie-
ruchomości, pozostawiając tę 
kwestię do rozstrzygnięcia są-
dom. Ponadto nadal otwartą 
pozostaje sprawa windykacji 
należności za odpady pomię-
dzy gminą a spółdzielniami. 
Brak jest również podstaw 
prawnych dla zdecydowa-
nia przez zarządy spółdziel-
ni w imieniu poszczególnych 

mieszkańców 
o sposobie 
gromadzenia 
odpadów. Na-
leży przypo-
mnieć, że ca-
łość kosztów 
związanych 
z obsługą go-
spodarki od-
padami spo-
czywa na gmi-
nie. Są to przy-
czyny, które 

stanowią o braku podstaw do 
złożenia deklaracji zbiorczych 
przez spółdzielnie – dodaje. 

Wygląda więc na to, że 
spór nie zakończy się szybko. 

Obowiązek złożenia de-
klaracji przez właścicieli nie-
ruchomości wynika z usta-
wy o utrzymaniu czystości 
w gminach. Natomiast wąt-
pliwości dotyczące określo-
nego w ustawie pojęcia „wła-
ściciela nieruchomości” wy-
jaśnia ostatnia decyzja Try-
bunału Konstytucyjnego, 
która potwierdza stanowi-
sko MPWiK w tej sprawie. 

„Zawiedzeni mogą być 
zarządcy nieruchomości 
(w tym spółdzielnie miesz-
kaniowe – przyp. red.). TK 
nie podzielił zarzutów, że 
niezgodne z konstytucją są 
przepisy określające obo-
wiązki właścicieli nierucho-
mości. Posłowie SLD zarzu-
cali, ze regulacje te powodu-
ją np., że spółdzielnie muszą 
składać deklaracje o wysoko-
ści opłaty, a nie mają narzę-
dzi do wyegzekwowania po-
trzebnych do tego danych od 
lokatorów osiedla lub bloku” 
– pisze „Rzeczpospolita”. 

MARTA CZACHÓRSKA

reklama

Spółdzielnie 
mieszkaniowe nie 

dostarczyły 
zbiorowych deklaracji 

śmieciowych, 
a jedynie złożyły 
tysiące deklaracji 
wszystkich swoich 

lokatorów
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Obowiązek złożenia de-
klaracji przez właścicieli nie-
ruchomości wynika z usta-
wy o utrzymaniu czystości 
w gminach. Natomiast wąt-
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Nasi 
posłowie 
we władzach 

PiS
 Elżbieta Witek i Adam 

Lipiński we władzach 
krajowych Prawa 
i Sprawiedliwości. Po 
weekendowym posiedzeniu 
partia właśnie 
poinformowała, że posłowie 
z naszego regionu znaleźli 
się w szeregach 
kierownictwa PiS. 

W Warszawie obradowa-
ła Rada Polityczna PiS. – Do-
konała ona wyboru władz 
partii. Z naszego okręgu do 
władz centralnych wybra-
ne zostały dwie osoby. Poseł 
Adam Lipiński został wice-
prezesem. Do kierownictwa 
partii tzn. Komitetu Politycz-
nego wybrano także posłan-
kę Elżbietę Witek z Jawora. 
Parlamentarzystka będzie 
też przewodniczącą Komisji 
Etyki PiS – tłumaczy Krzysz-
tof Mróz, asystent ugrupo-
wania. 

Kadencja nowych władz 
potrwa trzy lata. 

MS

Dolnośląska PO wybrała swój zarząd

Koniec rządów Schetyny 
i jego drużyny
 » Lubinianin Piotr Borys nie 

jest już we władzach dolno-
śląskiej Platformy Obywatel-
skiej i – jak sam przyznaje – 
nie ubiegał się o reelekcję. 
Wbrew nieoficjalnym zapo-
wiedziom, zastępcami nowe-
go lidera Jacka Protasiewicza, 
nie zostali także ani przegrany 
Grzegorz Schetyna, ani mini-
ster kultury Bogdan Zdrojew-
ski. 

W ubiegłym tygodniu odbyło 
się posiedzenie rady regio-
nalnej tej partii. Zastępca-

mi eurodeputowanego Jacka Prota-
siewicza zostali jego zwolennicy, któ-
rzy miesiąc temu na zjeździe w Kar-
paczu przyczynili się do wygranej 
z Grzegorzem Schetyną. 

Eurodeputowany Piotr Borys, 
od lat postrzegany jako prawa ręka 
Grzegorza Schetyny, zwraca uwa-
gę, że w nowych władzach dolnoślą-
skiej PO jest nadreprezentacja polity-

ków z regionu wałbrzyskiego, kosz-
tem tych z legnickiego. 

Lubinianin nie ukrywa, że rządo-
we decyzje o częściowej prywatyzacji 
KGHM i wprowadzeniu podatku od 
kopalin, nie sprzyjają lokalnym dzia-
łaczom PO. – Członkowie zarządu 
mają przed sobą trudne wyzwanie, 
a zwłaszcza w Legnicko-Głogow-
skim Okręgu Miedziowym. Platfor-

ma jest podzielona, a do wyborów 
samorządowych pozostał tylko rok 
– zauważa. 

Przedstawiciel Parlamentu Euro-
pejskiego odniósł się też do pogłosek 
na temat planowanych zmian w fo-
telach marszałka województwa i wo-
jewody dolnośląskiego. – Uważam, 
że marszałek powinien pozostać do 
końca kadencji, ponieważ zapewnia 

stabilną większość. Zmiana rodziła-
by pytanie, jak wyglądać by miała 
nowa koalicja? Trudno przewidzieć, 
czy po zmianie koalicjanta na klub 
Rafała Dutkiewicza, PO utrzymała-
by władzę w sejmiku – zastanawia się 
Piotr Borys. 

– Co do wojewody, to już jest de-
cyzja premiera. Marek Skorupa jest 
propaństwowcem i nie ma żadnych 
powodów merytorycznych, by go 
odwoływać. Podobne zdanie mam 
zresztą na temat marszałka Rafała 
Jurkowlańca – mówi eurodeputo-
wany. 

Na rok przed wyborami samo-
rządowymi Piotr Borys nie chce 
jeszcze wypowiadać się na temat 
kandydatów PO na prezydentów 
Lubina, Legnicy i Głogowa. – W Le-
gnicy Platforma na pewno powal-
czy mocno o prezydenturę i silną 
reprezentację w mieście. W Lubi-
nie szukamy najlepszych rozwią-
zań, bo wciąż się zastanawiamy 
nad szeroką koalicją. W Głogowie 
z kolei mamy ambicję zmienić sa-
morządowego lidera – przyznaje eu-
rodeputowany. 

JOANNA MICHALAK
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Eurodeputowany Piotr Borys (z lewej), zwraca uwagę, że w nowych władzach dolnoślą-
skiej PO jest nadreprezentacja polityków z regionu wałbrzyskiego, kosztem tych z legnic-
kiego

Lubinianin nie ukrywa, że rządo-Lubinianin nie ukrywa, że rządo-
we decyzje o częściowej prywatyzacji 
KGHM i wprowadzeniu podatku od 
kopalin, nie sprzyjają lokalnym dzia-
łaczom PO. – Członkowie zarządu 
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Prokuratura podjęła decyzję

Nie będzie kary 
za aferę taśmową
 » Poseł Norbert Wojnarowski nie ponie-

sie żadnych konsekwencji prawnych 
w związku z aferą taśmową. Legnicka 
prokuratura odmówiła wszczęcia postę-
powania w tej sprawie. 

Pod koniec października do mediów wyciekło 
nagranie, które okrzyknięto taśmami praw-
dy. Z rozmowy posła z Lubina z innym dzia-

łaczem PO Edwardem Klimką wynikało, że Woj-
narowski proponował mu pracę w KGHM w za-
mian za głosy na Jacka Protasiewicza podczas wy-
borów na szefa dolnośląskiej Platformy Obywa-
telskiej. 

Na reakcję nie trzeba było długo czekać. Partyj-
ny kolega Wojnarowskigo, eurodeputowany Piotr 
Borys zgłosił sprawę do prokuratury. Drugi wnio-
sek wpłynął od posłanki Beaty Kempy z Solidar-
nej Polski. 

– Sprawę przeanalizowano w kontekście ewen-
tualnej realizacji znamion takich przestępstw, jak: 
płatna protekcja, przyjęcie korzyści majątkowej 
oraz obietnicy udzielenia korzyści majątkowej, 
przekroczenie uprawnień przez funkcjonariuszy 
publicznych oraz przestępstwo wyborcze – wyli-
cza prokurator Liliana Łukasiewicz. 

Prokuratura zapewnia, że sprawdziła każdy 
ślad – od odsłuchania opublikowanych w me-

diach nagrań, przez stan prawny sytuacji, po 
przesłuchanie świadków. Ostatecznie odmówio-
no wszczęcia postępowania. 

– Powody takiej decyzji to niemożność uzna-
nia KGHM za podmiot, w którym sprawca prze-
stępstwa płatnej protekcji może powoływać się na 
wpływy. Dodatkowo działania Norberta Wojna-
rowskiego podejmowane były w ramach wybo-
rów wewnątrzpartyjnych, jego zachowanie nie 
miało charakteru władczych działań funkcjona-
riusza publicznego, to jest posła na Sejm, a tym sa-
mym nie przekroczył on swoich uprawnień, ani 
nie dopełnił obowiązków – tłumaczy rzecznicz-
ka prokuratury. 

Śledczy tłumaczą też, że zabrakło dowodów, 
by zakwalifi kować zachowanie Norberta Woj-
narowskiego, a także Jacka Protasiewicza i Jac-
ka Kardeli (wiceprezesa KGHM – przyp. red.) 
w kontekście przyjmowania korzyści majątko-
wej lub jej udzielenia albo obietnicy udzielenia 
takiej korzyści. 

– W niniejszej sprawie bezspornym jest, że Nor-
bert Wojnarowski w kontekście omawianych za-
chowań, nie działał jako funkcjonariusz publicz-
ny. Przy podejmowaniu swych działań nie wy-
stępował jako poseł na Sejm RP, lecz jako czło-
nek określonej partii politycznej, działający w jej 
imieniu i na jej rzecz – podsumowuje prokurator 
Łukasiewicz. 

MARIOLA SAMOTICHAFo
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Zachowanie Norberta Wojnarowskiego nie miało 
charakteru władczych działań funkcjonariusza 

publicznego, to jest posła na Sejm, a tym samym nie 
przekroczył on swoich uprawnień, ani nie dopełnił 

obowiązków – wyjaśnia prokuratura
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Kibice piszą do prezesa KGHM

Zarząd odpowiada
 » List otwarty do Her-

berta Wirtha opubliko-
wał na swojej stronie 
zarząd Stowarzyszenia 
Sympatyków Zagłębia 
Lubin „Zagłębie Fanaty-
ków”. – Domagamy się 
natychmiastowych 
działań, mających na 
celu poprawę sytuacji 
panującej w Zagłębiu 
Lubin – piszą kibice mie-
dziowych do prezesa 
KGHM. 

Dziś już wiemy, że nasz 
klub czeka kolejna wal-
ka o utrzymanie. Po-

mimo licznych działań mar-
ketingu klubu, stowarzysze-
nia, a także innych kibiców, 
frekwencja na meczach Za-
głębia stale spada. Najstarsi 
kibice klubu, którzy na me-
cze naszego Zagłębia chodzą 
po kilkanaście i kilkadziesiąt 
lat są, jak to słusznie określa-
ją, „zmęczeni ciągłym oszu-
kiwaniem” – czytamy w li-
ście do Heberta Wirtha. 

Kibice apelują do preze-

sa KGHM o zorganizowanie 
cyklicznych spotkań z przed-
stawicielami zarządu klubu 
oraz KGHM z przedstawi-
cielami środowiska fanaty-
ków. Wnioskują także o do-
konanie audytu kontraktów 
zatrudnionych piłkarzy i ich 
ewentualne renegocjowanie. 
Według kibiców, aktualne 
zarobki piłkarzy są za wyso-
kie w porówna-
niu do tego, co 
reprezentują na 
boisku. 

– Nikt z nas 
nie zakłada, że 
Zagłębie co se-
zon będzie wal-
czyło o tytuł mi-
strzowski. Jed-
nakże rozpo-
czynając roz-
grywki z wyso-
kim, jak na pol-
skie warunki, 
budżetem po raz kolejny za-
kładaliśmy, że miedziowi po-
dejmą walkę i zrobią wszystko, 
aby zająć jak najwyższą lokatę 
w lidze, czy też zakwalifikują 
się do europejskich pucharów. 
Niestety kolejny rok z rzędu 
kibice Zagłębia muszą „uże-

rać się” z umiejętnościami pił-
karzy, a przecież sponsor i wła-
ściciel klubu ma taką pozycję 
na rynku światowym, że jego 
drużyna już dawno powinna 
grać o najwyższe cele nie tyl-
ko w Polsce, ale również w Eu-
ropie – twierdzą fani miedzio-
wych. 

Prezes KGHM Herbert Wirth 
zapoznał się z listem od sympa-

tyków miedzio-
wych, jednak wy-
jaśnienie niepo-
kojącej kibiców 
sytuacji zlecił ra-
dzie nadzorczej 
Zagłębia Lubin 
S.A – informuje 
Anna Osadczuk 
z biura prasowe-
go Polskiej Mie-
dzi. Tymczasem 
do sprawy usto-
sunkował się pre-
zes zarządu klu-

bu. – Trwają intensywne prace 
nad planem naprawczym, który 
ma umożliwić znaczną poprawę 
wyników pierwszej drużyny, za-
równo w kontekście trwającego 
sezonu, jak i perspektywie kolej-
nych lat – zapewnia Tomasz Dę-
bicki. 

Oświad-
czenie prezesa lu-
bińskiej drużyny po-
jawiło się na ofi cjalnej stro-
nie Zagłębia. – W kontekście 
ostatnich wyników sporto-
wych pierwszej drużyny, pra-
gnę oświadczyć, że zarząd 
Zagłębia Lubin S.A. wyraża 
mocne niezadowolenie z za-

istniałej sytuacji sportowej, 
w jakiej znalazła się drużyna 
KGHM Zagłębie Lubin – czy-
tamy w oświadczeniu. 

Dębicki rozumie niezado-

wo-
len ie 

f a n ó w 
Zagłębia i wie-

rzy, że działania klu-
bu poprawią nastroje za-

równo na murawie, jak i try-
bunach, satysfakcjonując tym 
samym zarówno KGHM, jak 
i kibiców. 

MARCELINA FALKIEWICZ
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Kibice apelują do 
prezesa KGHM 

o zorganizowanie 
cyklicznych spotkań 
z przedstawicielami 
zarządu klubu oraz 

KGHM 
z przedstawicielami 

środowiska 
fanatyków
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Ukradli, a twierdzili, 
że znaleźli
Czterech mężczyzn ukradło warte 
tysiąc złotych metalowe elementy 
ogrodzenia, które wystawione były 
przed jednym z lubińskich marke-
tów budowlanych. Gdy zatrzymali 
ich policjanci, twierdzili, że je… zna-
leźli. Od wszystkich czterech „zna-
lazców” czuć było alkohol. 
Była godzina 16 gdy jedna z pra-
cownic marketu budowlanego na 
Przylesiu zauważyła czterech męż-
czyzn niosących metalowe elemen-
ty ogrodzenia. Wyglądali na pija-
nych. 
– Zachowanie mężczyzn, znajdują-
cych się wyraźnie pod wpływem 
alkoholu, wzbudziło jej podejrze-
nie do tego stopnia, że postano-
wiła powiadomić o tym oficera 
dyżurnego lubińskiej komendy – 
mówi aspirant Karolina Hawryl-
ciów z lubińskiej policji. 
Mężczyźni zapytani przez poli-
cjantów, skąd mają elementy 
ogrodzenia, odpowiedzieli, że 
znaleźli. – Twierdzili, że zostały 
porzucone przez sprzedawców 
choinek, na stoisku przy hiper-
markecie. Jak się okazało, nie by-
ła to prawda. Stoisko takie w ogó-
le nie istniało, a ogrodzenia oka-
zały się być skradzione z wystawy, 
znajdującej się na zewnątrz jedne-
go z marketów budowlanych – 
dodaje Karolina Hawrylciów. 
Trzech zatrzymanych mężczyzn 
to lubinianie, czwarty nie ma sta-
łego miejsca zamieszkania. Mają 
po 36, 46 i dwóch po 49 lat. 
Cała czwórka trafiła na komendę 
policji, a ukradzione elementy 
ogrodzenia wróciły do marketu. 
– Sprawcy w trakcie popełnienia 
przestępstwa byli pod wpływem al-
koholu, zatem dopiero po wytrzeź-
wieniu usłyszeli zarzuty kradzieży. 
Grozi im za to przestępstwo kara do 
5 lat pozbawienia wolności – doda-
je aspirant Hawrylciów.   MRT

POD PARAGRAFEM
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Sprawdzają, czy nie narażono kierowców

Zbadają 
sprawę świateł
 Sprawę wyłączonych przez 

Generalną Dyrekcję Dróg 
Krajowych i Autostrad 
świateł przy krajowej trójce 
zbadają biegli. Jak informuje 
rzecznik prasowy 
Prokuratury Okręgowej 
w Legnicy Liliana 
Łukasiewicz, wkrótce 
wyjaśni się, czy GDDKiA nie 
naraziła kierowców na 
bezpośrednie 
niebezpieczeństwo 
katastrofy w ruchu 
lądowym. 

Na ponadtygodniową 
awarię świateł przy skrzyżo-
waniu drogi krajowej nr 3 
z ul. Małomicką i Paderew-
skiego żalili się lubińscy kie-
rowcy. Gdy przedstawiciel 
głogowskiego oddziału Ge-
neralnej Dyrekcji Dróg Krajo-

wych i Autostrad, Dariusz Za-
jączkowski, przyznał, że sy-
gnalizacja została wyłączo-
na celowo i to dla dobra kie-
rowców, zareagował lubiński 
urząd miejski. 

– Wyłączenie sygnaliza-
cji świetlnej na skrzyżowaniu 
drogi krajowej nr 3 z ul. Mało-
micką i Paderewskiego stwo-
rzyło realne zagrożenie dla ży-
cia i zdrowia użytkowników 
drogi – stwierdził w zawiado-
mieniu – które wpłynęło do 
prokuratury w połowie listo-
pada – Jacek Mamiński, rzecz-
nik prezydenta miasta. 

– Jeśli okaże się, że taki pro-
ceder rzeczywiście miał miej-
sce, prokurator ustali, kto kon-
kretnie podjął decyzję o wyłą-
czeniu świateł – zapewnia Li-
liana Łukasiewicz. 

MARCELINA FALKIEWICZ

Musiał go ściągać dźwig

Trochę go 
poniosło
 BMW utknęło między 

jezdniami. 28 listopada 
19-letni lubinianin wjechał 
na barierkę na ulicy KEN. 
Pomoc drogowa nie była 
w stanie ściągnąć stamtąd 
auta. Jak informuje policja, 
wezwano więc dźwig. 

Funkcjonariusze ustalili, 
że 19-latek jechał zbyt szybko 
i nie zdołał zapanować nad sa-

mochodem. Skręcił i wjechał 
na barierkę oddzielającą jezd-
nie. Na szczęście nic mu się nie 
stało. 

– 19-letni lubinianin dostał 
100 zł mandatu – informuje 
aspirant sztabowy Jan Pocie-
cha, rzecznik lubińskiej po-
licji. – Wezwano dźwig, aby 
ściągnąć samochód z barier-
ki – dodaje. 

MARTA CZACHÓRSKA
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Funkcjonariusze ustalili, że 19-latek jechał zbyt szybko i nie zdołał zapa-
nować nad samochodem

Kolejna rozprawa dopiero w lutym

Trzeci biegły
 »Komplekso-

wą opinię wy-
da trzeci biegły 
powołany 
w sprawie prze-
ciwko dyrektor-
ce Zespołu 
Szkół Zawodo-
wych i Ogólno-
kształcących, 
Beacie Grzeliń-
skiej. Sąd przy-
chylił się do 
wniosku obroń-
cy oskarżonej, który kilkukrotnie 
apelował o sporządzenie dodatko-
wego dokumentu, ponieważ dwa 
dotychczasowe były rozbieżne. 

Mecenas Dariusz Niedźwiedź, re-
prezentujący Beatę Grzelińską, 
od początku nie był zadowo-

lony z dokumentów przygotowanych 
przez biegłego lekarza medycyny sądo-
wej, Janusza Kołowskiego oraz chirurga, 
który na co dzień pracuje w lubińskim 
szpitalu przy ul. Bema. – Będę wniosko-
wał o kompetentną opinię kolejnych bie-
głych, bo w dotychczasowych pojawia-
ły się sprzeczności. Opinia biegłego Ko-
łowskiego jest egzotyczna. Biegły, po-
przez analizę akt sprawy, wszedł w kom-
petencje sądu, natomiast lubiński lekarz 
– jak sam przyznał – nie posiada kompe-
tencji, by rzetelnie ustosunkować się do 
całej sprawy przez to, że nie brał udziału 
w operacji poszkodowanego – podkreślał 
kilkukrotnie adwokat byłej dyrektorki. 

Sąd dał więc lekarzom czas na ponow-
nie przyjrzenie się sprawie i możliwości sko-
rygowania swoich opinii. Przypomnijmy, 

że Kołowski 
wykluczył 
w niej możli-
wość samo-
okaleczenia, 
próby samo-
bójczej oraz 
nieszczęśliwe-
go wypadku. 
– Kanał rany 
nie odpowia-
dał ewentu-
alności zada-
nia sobie cio-
su przez po-
krzywdzone-
go. Niemożli-

we jest także, by pokrzywdzony sam mógł 
nadziać się na narzędzie i pod ciężarem wła-
snego ciała doznać obrażeń. Ponadto miej-
sce, w którym znajduje się rana, było w cza-
sie uderzenia przysłonięte odzieżą. Osoba, 
która chce się uszkodzić, odsłania miejsce 
uderzenia – tłumaczy lekarz. 

Samouszkodzenia nie wykluczył na-
tomiast chirurg z Regionalnego Centrum 
Zdrowia w Lubinie. – Pacjent był opero-
wany, a później przebywał na naszym 
oddziale. Od razu przyznałem, że rana 
najprawdopodobniej powstała od no-
ża. Nie potrafi ę jednak sprecyzować, czy 
w wyniku działania osób trzecich, czy sa-
mookaleczenia – wyjaśnia lekarz. 

W związku z tym, że obydwaj biegli pod-
trzymali swoje zdanie, sędzina zdecydowała 
powołać kolejnego, trzeciego już biegłego le-
karza z zakresu medycyny sądowej. 

Długo, bo aż trzy miesiące, ma na spo-
rządzenie wspomnianego dokumentu le-
karz z Instytutu Medycznego we Wro-
cławiu. Oznacza to, że była to ostatnia 
rozprawa Beaty Grzelińskiej i Wacława 
Gniewka w tym roku. Do sprawy powró-
cimy najwcześniej w lutym 2014 roku. 

MARCELINA FALKIEWICZ
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Mecenas Dariusz Niedźwiedź, reprezentujący Beatę 
Grzelińską, od początku nie był zadowolony z doku-
mentów przygotowanych przez biegłego lekarza medy-
cyny sądowej
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Konkurs MPWiK rozstrzygnięty

Nagrody za segregację śmieci

 » Tegoroczna edycja była wyjątkowa. Bo zamiast 
o wodzie, najmłodsi lubinianie tworzyli prace zwią-
zane z segregacją śmieci. W takiej konwencji 
MPWiK przeprowadziło konkurs plastyczny pn. 
„Dziecięca akcja – segregacja!”. 

Spółka organizuje kon-
kurs już po raz piąty. – 
W tegorocznej edycji 

postanowiliśmy odejść od 
dotychczasowej tematy-
ki związanej z wodą, dla-
tego zaproponowaliśmy 
artystyczne spojrzenie na 
ważny dla naszego środo-
wiska problem segregacji 

odpadów – tłumaczy pre-
zes MPWiK Jarosław Wan-
tuła. 

Cel był bardzo istotny 
– spółce zależało, aby naj-
młodsi mieszkańcy zain-
teresowali się tematyką se-
gregowania odpadów i zro-
zumiały jak ważną rolę od-
grywa to dla naszej przy-

szłości. A szczególnie, by 
dowiedziały się, jak należy 
segregować śmieci w Lubi-
nie. 

Konkurs cieszył się bar-
dzo dużym zainteresowa-
niem. Łącznie z lubińskich 
szkół wpłynęło aż 291 
prac, czyli aż dwa razy tyle 
co w roku ubiegłym. 

Prace oceniali pracowni-
cy spółki: Danuta Kot, Jo-
lanta Pajdowska i Krystian 
Kosztyła oraz magister 
sztuki Anna Wiśniewska, 

która zajmuje się edukacją 
artystyczną dzieci i mło-
dzieży, prowadząc pra-
cownię plastyczną w Mło-
dzieżowym Domu Kultury 
w Lubinie. 

– Mali artyści jak co ro-
ku postawili przed komisją 
konkursową niełatwe za-
danie oceny ich wysiłków 
artystycznych, zwłasz-
cza wobec tak dużego od-
zewu na nasz konkurs – 
zdradzają członkowie ju-
ry. – Wszystkie prace bar-

dzo nam się podobały; uję-
ły nas zarówno formą, jak 
i treścią – podkreślają. 

Dodajmy, że konkurs 
podzielony jest na dwie ka-
tegorie wiekowe: klas I-III 
oraz IV-VI. 

Nag rody pien ię ż -
ne otrzymali zwycięzcy 
pierwszych trzech miejsc 
w obu kategoriach oraz 
szkoły, do których uczęsz-
czają laureaci. Przyznano 
też po trzy wyróżnienia 
również uhonorowane na-
grodami pieniężnymi. 

Dodatkową nagrodą dla 
12 najlepszych prac jest ich 
publikacja w kalendarzu, 
który MPWiK wydał na 
2014 rok. 

Wszystkie dzieła mło-
dych artystów będzie moż-
na też podziwiać w galerii 
zdjęć na stronie interneto-
wej spółki www.mpwik.lu-
bin.pl.

Każdy uczestnik kon-
kursu otrzymał kalendarz 
oraz drobny upominek 
w postaci ekologicznego 
notesu. 

MARIOLA SAMOTICHA 

Poniżej wyniki 
konkursu: 
Wyróżnienia i nagrody pieniężne 
w wysokości 100 zł otrzymali: 
– W KATEGORII KLAS I-III: Adam Mień-
ko z klasy I A SP 9, Emilia Sołtysiak 
z klasy II B SP 14, Maja Oczkowska 
z klasy I C SP 12. 

– W KATEGORII KLAS IV-VI: Katarzyna 
Zawojak z klasy V C SP 5, Malwina Sie-
niewicz z klasy VI B SP 12, Weronika 
Kumańska z klasy VI B SP 9. 

Nagrody główne otrzymali: 
– W KATEGORII KLAS I-III: 
pierwsze miejsce: Aleksandra Miry-
nowska, z klasy II B SP 9 (500 zł na-
grody), szkoła 600 zł 

drugie miejsce: Hanna Kałuża z klasy 
I E SP 14 (300 zł), szkoła 400 zł 

trzecie miejsce: Julia Fedorowska 
z klasy II C SP 8 (200 zł), szkoła 
200 zł 

– W KATEGORII KLAS IV-VI: 
pierwsze miejsce: Martyna Świer-
czyńska z klasy V B SP 5 (500 zł na-
grody), szkoła 600 zł 

drugie miejsce: Emilia Pietruszka z kla-
sy V B ZSI (300 zł), szkoła 400 zł 

trzecie miejsce: Wiktoria Wojtasik 
z klasy IV B SP 12 (200 zł), szkoła 
200 zł 
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Konkurs cieszył się bardzo dużym zainteresowaniem. Łącznie z lubiń-
skich szkół wpłynęło aż 291 prac
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Ruszyła czwarta akcja 

Lubinianie 
zbierają
 » Aby kupić wózek dla 

niepełnosprawnego 
dziecka, potrzeba kilku 
ton plastikowych nakrę-
tek. Tym razem jest po-
dobnie. Żeby 8-letni lu-
binianin Pawełek dostał 
odpowiedni dla siebie 
sprzęt, brakuje jeszcze 
4 tysięcy złotych. 

To już czwarta zbiórka 
nakrętek, którą organi-
zujemy – mówi Tymo-

teusz Myrda, szef klubu Lu-
bin 2006. – Za każdym ra-
zem mieszkańcy bardzo po-
zytywnie reagują na naszą ak-

cję. Zawsze udało nam się zre-
alizować cel i kupić wózki dla 
niepełnosprawnych dzieci. Li-
czymy, że i tym razem będzie 
podobnie – 
dodaje. 

Wcześniej 
była akcja 
dla chorego 
na białaczkę 
Piotrusia, dla 
n iepe ł no -
sprawnych 
Mar ianny 
i Dawida, 
a także dla 
kilkuletnich 
Kuby, Radka 
i Dawida. 

Tym ra-
zem pienią-

dze ze sprzedaży wszystkich 
nakrętek zgromadzonych 
przez lubinian i mieszkańców 
okolicznych miejscowości 

przeznaczo-
ne zostaną na 
zakup wózka 
dla 8-letniego 
Pawełka z Lu-
bina. Chło-
piec jest nie-
pełnospraw-
ny od urodze-
nia. Cierpi na 
mózgowe po-
rażenie dzie-
cięce i epilep-
sję. Nie poru-
sza się samo-
dzielnie. Wy-
maga rehabi-

litacji nie tylko ru-
chowej, ale również wzroku 
i mowy. 

– Choć ostatnio zbierali-
śmy nakrętki dla kilku osób 
jednocześnie, tym razem po-
stanowiliśmy pomóc tylko 
jednemu dziecku. Aby ku-
pić wózek, potrzebujemy bo-
wiem więcej pieniędzy niż 
poprzednio – aż 4 tysiące 
złotych. Resztę dofi nansuje 
PCPR oraz NFZ – dodaje Ty-
moteusz Myrda. 

Nakrętki zbierane będą do 
końca lutego 2014 roku. Tak 

jak i w poprzed-
nich przypadkach, będzie 
można je zostawiać w lubiń-
skich szkołach i przedszko-
lach, ale także w Centrum 
Kultury Muza, w MPWiK, 
Starostwie Powiatowym 
w Lubinie oraz w Pure. 

– Naszą akcję sponsoru-
ją: Helios, Alior Bank i Pu-
re. Zwycięzcy zbiórki otrzy-
mają wejściówki do kina He-
lios, Centrum Kultury Mu-
za oraz Pure – mówi Myrda. 
– Na końcu akcji odbędzie 

się losowanie, 
w którym wy-
łonimy osoby, które otrzyma-
ją od nas nagrody. 

Mimo że akcja dopiero ru-
szyła,  już uzbierało się tro-
chę nakrętek. Lubinianie tak 
przyzwyczaili się do ich zbie-
rania, że przynoszą je do szkół 
czy MPWiK nawet między 
akcjami. – Jeden ze żłobków 
już prosił o odebranie nakrę-
tek – dodaje Tymoteusz Myr-
da.   MARTA CZACHÓRSKA

Tym razem pieniądze 
ze sprzedaży 

wszystkich nakrętek 
zgromadzonych przez 

lubinian 
i mieszkańców 

okolicznych 
miejscowości 

przeznaczone zostaną 
na zakup wózka dla 
8-letniego Pawełka 

z Lubina
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POWIATOWY URZĄD PRACY
CENTRUM AKTYWIZACJI ZAWODOWEJ

 ul. Jana Kilińskiego 12b, 59-300 Lubin,   tel. (076) 746-14-01, fax 746-14-00, 
e-mail wrln@praca.gov.pl      Http://pup.lubin.sisco.info 

 

Zmiany w ustawie o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy

Pożyczka na podjęcie działalności
 » Instrumenty zwrotne – co oznaczają, do kogo będą kierowane oraz na jakich zasadach będą udzielane? Warto znać te odpowiedzi, gdyż pomoc zwrotna 

za sprawą szykujących się zmian do ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy (Dz. U. 2013. 674 ze zm.) stanie się drugą obok dotacji formą 
wsparcia finansowego dla osób chcących rozpocząć działalność gospodarczą. 

O pożyczkę na pod-
jęcie działalności 
gospodarczej bę-

dą mogły ubiegać się: oso-
by bezrobotne, absolwen-
ci szkół i uczelni poszuku-
jący pracy w okresie 4 lat 
od dnia ukończenia szko-
ły lub uzyskania tytu-
łu zawodowego oraz stu-
denci ostatniego roku stu-
diów. Pożyczka na podję-
cie działalności gospodar-
czej może zostać udzielo-
na w kwocie 70 000,00 zł 
– maksymalnie nie wię-
cej niż 20-krotna wyso-
kość przeciętnego wyna-
grodzenia. Istotne jest tak-
że, iż pożyczka na podję-

cie działalności gospo-
darczej może stanowić do 
100% kosztów jej podję-
cia. Okres spłaty pożycz-
ki na podjęcie działalno-
ści gospodarczej nie mo-
że być dłuższy niż 7 lat, 
z możliwością skorzysta-
nia z karencji w spłacie ka-
pitału na okres nie dłuższy 
niż 12 miesięcy.

Oprócz pożyczki oso-
by te będą mogły wystę-
pować o sfinansowanie 
usług doradczych i szkole-
niowych w zakresie przed-
siębiorczości, obejmują-
cych w szczególności spo-
rządzanie opisu i koszto-
rysu przedsięwzięcia oraz 

w zakresie zakładania 
działalności gospodar-
czej, wyboru form opo-
datkowania planowanej 
działalności gospodarczej 
czy sposobów prowadze-
nia księgowości.

Z instrumentów zwrot-
nych w formie pożyczki 
na utworzenie stanowi-
ska pracy dla bezrobot-
nego będą mogły korzy-
stać także podmioty pro-
wadzące działalność go-
spodarczą, producenci 
rolni, niepubliczne przed-
szkola i niepubliczne szko-
ły oraz żłobki lub kluby 
dziecięce tworzone i pro-
wadzone przez osoby fi -

zyczne, osoby prawne 
i jednostki organizacyjne 
nieposiadające osobowo-
ści prawnej, o której mo-
wa w przepisach o opiece 
nad dziećmi w wieku do 
lat 3. Wysokość pożycz-
ki na utworzenie stano-
wiska pracy będzie odpo-
wiadać kwocie nie wyższej 
jednak niż 6-krotna wyso-
kość przeciętnego wyna-
grodzenia (ok. 21 000,00 
zł ). Okres spłaty pożyczki 
na utworzenie stanowiska 
pracy nie może być dłuż-
szy niż 3 lata. 

Pożyczki będą udziela-
ne przez pośredników fi -
nansowych (banki lub in-

stytucje fi nansowe) wyła-
nianych przez Bank Go-
spodarstwa Krajowego, 
który będzie pełnił funk-
cję koordynatora realiza-
cji pożyczek oraz świad-
czenia usług doradczych 
i szkoleniowych. 

Oprocentowanie po-
życzek ma być stałe i wy-
nosić, w skali roku, 0,25 
stopy redyskonta weksli 
przyjmowanych przez Na-
rodowy Bank Polski, a po-
życzkobiorcy mają nie po-
nosić żadnych opłat i kosz-
tów związanych z udziele-
niem pożyczki. Podsta-
wową formą zabezpiecze-
nia spłaty i zwrotu udzie-

lonych pożyczek będzie 
weksel własny in blanco 
i poręczenie dwóch osób 
fi zycznych. Pożyczki oraz 
usługi doradcze i szkole-
niowe będą przyznawane 
zgodnie z warunkami do-
puszczalności pomocy de 
minimis.

Powyższe informacje 
o instrumentach zwrot-
nych wywodzą się z pro-
jektu zmian do ustawy 
o promocji zatrudnienia 
i instytucjach rynku pracy 
(Dz. U. 2013. 674 ze zm.), 
który obecnie jest doku-
mentem wyłącznie projek-
towym i może ulec zmia-
nie.   BARBARA WIATROWSKA 
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odkryj skórę
doskonałą z laserem
frakcyjnym co2

leczenie blizn i przebarwień
likwidacja rozstępów
usuwanie zmian skórnych
fotoodmładzanie skóry

zamykanie naczynek
laserem diodowym

VariLite

Przychodnia CDT MEDICUS, ul. Leśna 8, 59-300 Lubin, II Piętro, telefon: 76 72 82 686
www.uroda.cdtmedicus.pl

rozszerzone naczynia krwionośne
popękane naczynka
naczyniaki starcze

zmiany naczyniowe kończyn dolnych
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Historyczna Pocztówka (9)

Widoczny na pocztówce pomnik poległych znajdował się na placu obok późniejszego 
kina „Deli” (po wojnie „Polonia”), po lewej stronie Bahnhofstrasse (Odrodzenia), pa-
trząc w kierunku dworca. Uroczyste odsłonięcie pomnika odbyło się 15.02.1872 roku. 
Napis umieszczony na przedniej stronie cokołu głosił: „Ku chwale poległych w wojnach 
1866, 1870/1871 mieszkańcom powiatu lubińskiego oraz żołnierzom 1 Śląskiego Puł-
ku Dragonów”. 

Wydawca: Photogr. Aufn. u. Verlag v. George Müller.
Daty stempla: 16.2.[19]04  17.2.[19]04
Pocztowa droga: Lüben - > Reichenbach Schl.
Korespondencja w języku niemieckim, datowana: 17 II 04

dane wydawnicze:

Ciekawy zabytek (9)
Kościół parafi alny pw. św. Michała Archanioła w Olszanach

Lokalizacja: GMINA RUDNA, OLSZANY   GPS: N 51° 29‘ 32“, E16° 22‘ 51“

Pomnik poległych w wojnach 1866, 1870/71
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Miejscowy kościół wzmiankowany był w la-
tach 1355 i 1376. Obecna świątynia została 
wzniesiona ok. roku 1500. Przeprowadzona 
w latach 1860–1880 przebudowa kościoła 

nadała mu neogotycki wygląd. 
Obecnie jest to zorientowana bu-

dowla jednonawowa  z wyod-
rębnionym, pięciobocznie 

zamkniętym prezbite-
rium, które zwień-

czone jest stro-
pem gwiaź-

dzistym.

Częściowo obiekt został wzniesiony z surowego 
granitu, jedynie prezbiterium, szczyty nawy oraz 
kruchta przy elewacji północnej zostały wykona-
ne z cegły. Z cegły zbudowana na planie kwadra-
tu jest także wysoka wieża dzwonnicy, zwieńczo-
na  wysmukłym, ostrosłupowym hełmem. Cała 
świątynia wzmocniona jest licznymi przyporami. 
Otwory okienne i drzwiowe są o wykroju ostro-
łukowym. W dość skromnie wyposażonym wnę-
trzu kościoła wyróżniają się klasycystyczne: oł-
tarz, ambona i prospekt organowy. Teren wokół 
świątyni stanowi przykościelny cmentarz, które-
go początki sięgają XIV wieku. Z tego też okresu 
pochodzi otaczający go zabytkowy, kamienny 
mur. Znajdują się tu mogiły dwóch ostatnich 
właścicieli majątku z pobliskiego Radomiłowa 
(Thielau), Conrada (1848–1925) i Aleksandra 
(1874–1937), z hrabiowskiego rodu von Balle-
strem.   Tekst, foto i grafika 
 Henryk Rusewicz

reklama

Mieszkańców zaszokował sposób podcinania drzew

Zamiast liści... specjaliści
 Widok mężczyzn 

chodzących po drzewach 
bez zabezpieczeń 
i podcinających gałęzie 
wierzb zszokował 
mieszkańców ul. Fredry. – 
Co to za kaskaderzy? 
Może ktoś pójdzie po 
rozum do głowy 
i wykorzysta specjalny 
podnośnik? – pyta 
lubinianin. – To specjaliści 
– zapewnia prezes 
Spółdzielni Mieszkaniowej 
Ustronie IV, Paweł Dec. 

– Przy ul. Fredry do pod-
cinania gałęzi drzew wynaj-
muje się kaskaderów. Bo jak 
inaczej nazwać zachowanie 
tych mężczyzn? Chyba że to 
mieszkańcy, który postano-
wili na własną rękę popod-
cinać gałęzie, które psują im 

widok z okna? Szok! Niech 
lepiej ktoś się tym zaintere-
suje, nim będzie za późno – 
alarmuje mężczyzna. 

Jak zapewnia prezes 
tamtejszej spółdzielni, za-
danie zostało zlecone pro-
fesjonalnej fi rmie zajmują-
cej się pielęgnacją drzew. – 
Mieszkańcy nie mają pra-
wa na własną rękę podci-
nać gałęzi drzew. Faktycz-
nie, ostatnio zleciliśmy pie-
lęgnację drzew usytuowa-
nych przy ul. Fredry pew-
nej fi rmie, więc nie ma po-
wodów do obaw. Drzewa 
są podcinane przez profe-
sjonalistów, a wysięgnik 
jest używany w miarę po-
trzeb, tutaj widocznie takiej 
potrzeby nie było – uspoka-
ja Paweł Dec. 

MARCELINA FALKIEWICZ
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– Przy ul. Fredry do 
podcinania gałęzi 
drzew wynajmuje 
się kaskaderów. Bo 
jak inaczej nazwać 
zachowanie tych 
mężczyzn? – napi-
sał do naszej redak-
cji Czytelnik, prze-
syłając zdjęcia

Mogiła Conrada hrabiego von Ballestrem 
1848-1925

Miejscowy kościół wzmiankowany był w la-
tach 1355 i 1376. Obecna świątynia została 
wzniesiona ok. roku 1500. Przeprowadzona 
w latach 1860–1880 przebudowa kościoła 

nadała mu neogotycki wygląd. 
Obecnie jest to zorientowana bu-

dowla jednonawowa  z wyod-
rębnionym, pięciobocznie 

zamkniętym prezbite-
rium, które zwień-

czone jest stro-
pem gwiaź-



www.lubin.pl5 grudnia 201314

Powiatowe
POWIAT

Im się chce
  Powiat wspiera seniorów

Bez nich nie daliby-
śmy rady – stwierdza 
z uśmiechem Elżbie-

ta Miklis ze Stowarzyszenia 
Trzeci Wiek. W tym roku 
z okazji Dnia Seniora po raz 
pierwszy nie tylko bawiono 
się i świętowano, ale również 
podziękowano osobom, któ-
re wsparły działalność lubiń-
skich seniorów. 

Lista takich osób jest bar-
dzo długa. Ciężko byłoby 
wymienić wszystkich. – Je-
steśmy wszędzie przyjmo-
wani, można powiedzieć, że 
luksusowo – mówi pół żar-
tem, pół serio Elżbieta Mi-
klis. – Jeśli prosimy o pomoc 
przy naszych działaniach, 
otrzymujemy ją. Dlatego 
w tym roku po raz pierw-

szy postanowiliśmy 
uhonorować te oso-
by, które nas wspo-
magają. Nie stać nas 
na jakieś wielkie pre-
zenty, ale chcieliśmy 
ofi arować choć coś 
drobnego, słodki 
podarunek – dodaje. 

Wśród wyróż-
nionych znaleźli się 
między innymi sa-
morządowcy, prezydent Lu-
bina Robert Raczyński, sta-
rosta Adam Myrda, a tak-
że przedstawiciele różnych 
instytucji, między innymi 
dyrektor MOPS-u Stanisła-
wa Lewandowska, dyrektor 
Muzy Małgorzata Życzkow-
ska-Czesak czy kierowniczki 
lubińskich żłobków. 

– To jest święto ludzi 
uśmiechniętych i radosnych 
– stwierdza starosta lubiń-
ski Adam Myrda. – Rób-
cie wszystko, żeby nam się 
chciało chcieć, jak wam się 
chce – mówi, zwracając się 
do seniorów, którzy zebrali 
się w Centrum Kultury Mu-
za. 

Na scenie w świetle reflek-
torów stanęli również sami se-
niorzy, ci najaktywniejsi: Kazi-
mierz Furtak, prezes Stowarzy-
szenia Seniorów Trzeci Wiek, 
Czesława Terepko, przewod-
nicząca rady Domu Dzienne-
go Pobytu Senior, Jadwiga So-
boczyńska z Cukierenki Babu-
ni, Krystyna Kuciejczyk oraz 
Krzysztof Głowacz. 

Lubińskim seniorom każ-
dego roku nie brakuje zajęć. 
Nie tylko przygotowują im-
prezy dla siebie, ale też i dla 
młodszych lubinian. Co ro-
ku bawimy się dzięki nim 
między innymi na jarmarku 
wielkanocnym, Lubińskim 
Betlejem czy Festiwalu Naro-
dów. Uczą się też na Uniwer-
sytecie Senioralnym. Śpiewa-
ją, tańczą, recytują, pieką... 

– W naszym stowarzy-

szeniu wciąż przybywa se-
niorów. Najstarsza pani ma 
90 lat i wciąż jest pełna we-
rwy i animuszu – mówi Elż-
bieta Miklis. – Ale nie ośmie-
liłabym się wyliczać, kto ile 
ma lat, bo wszyscy wygląda-
ją i czują się na mniej niż ma-
ją – dodaje z uśmiechem. 

TEKST I FOT. MARTA CZACHÓRSKA
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Zmiany na Jana Pawła II 
oraz Miedzianej
  Uwaga kierowcy!

Duże utrudnienia dla 
kierowców i pieszych poja-
wią się na ulicach Jana Paw-
ła II w rejonie skrzyżowa-
nia z ulicą Kamienną oraz 
Gwarków i Miedzianą. Kie-
rowcy i piesi muszą zacho-
wać dużą ostrożność, gdyż 
zmiany na tych odcinkach 
są wprowadzane sukcesyw-
nie, a w najbliższych dniach 
ruch ulegnie przeorganizo-
waniu po raz kolejny. 

W związku z robotami 
budowlanymi na ulicy Jana 
Pawła II w najbliższym czasie 
zostanie wprowadzona nowa 
organizacji ruchu polegająca 
na zmianie kierunków poru-
szania się na poszczególnych 
pasach ruchu w rejonie mar-
ketu Lidl i ulicy Kamiennej. 
Jednocześnie prowadzone bę-
dą prace związane z wykona-
niem nawierzchni i oznako-
wania poziomego na skrzy-
żowaniu. 

Zmiany w organizacji ru-
chu wprowadzane są tak-
że na skrzyżowaniu ulic Ja-
na Pawła II, Gwarków i Mie-
dzianej. Szczególną uwa-
gę należy zwrócić na możli-
wość zjazdu z ulicy Jana Paw-
ła II w ulicę Miedzianą i wy-
konany tam dodatkowy pas 

ruchu oraz sposób porusza-
nia się w dwóch kierunkach 
ulicą Miedzianą. Do połowy 
grudnia ruch na tym skrzy-
żowaniu regulowany powi-
nien być już przez sygnaliza-
cję świetlną. 

W związku z utrudnie-
niami ruchu prosi się kie-
rowców o zachowanie szcze-
gólnej ostrożności w rejonie 
prowadzonych robót i sto-
sowanie się do znaków dro-
gowych zwłaszcza podczas 
włączania się do ruchu z we-
wnętrznych dróg osiedlo-
wych na dwukierunkową 
ulicę Miedzianą oraz par-
kowanie pojazdów zgodnie 
z układem zatok przy ulicy 
Miedzianej. Pozostawianie 
pojazdów częściowo na jezd-
ni powoduje liczne utrudnie-
nia w ruchu i ogranicza prze-
jezdność tą ulicą w obydwu 
kierunkach. 

Na ulicy Jana Pawła II zo-
stały zlikwidowane niebez-
pieczne przejścia dla pieszych, 
a przechodzenie na pamięć 
w tych miejscach grozi potrą-
ceniem przez poruszające się 
pojazdy. 

O kolejnych zmianach 
w organizacji ruchu będzie-
my informować na bieżąco. 

ANNA ŁUCZKOWIEC

Zarząd Powiatu w Lubinie 
ogłasza drugi przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu mieszkalnego nr 9 położonego

w budynku przy ul. Księcia Ludwika I Nr 21 w Lubinie.

Do sprzedaży przeznacza się przysługujące Powiatowi Lubińskiemu - 
Powiatowemu Centrum Opieki 
i  Wychowania w  Lubinie, spółdzielcze własnościowe prawo do lokalu 
mieszkalnego nr 9, o powierzchni użytkowej 42,53 m2, składającego się z 2 
pokoi, kuchni, łazienki z  wc, przedpokoju oraz piwnicy jako pomieszczenia 
przynależnego, położonego w  budynku przy ul. Księcia Ludwika I  Nr 21 
w Lubinie, wchodzącego do zasobów Spółdzielni Mieszkaniowej im. Stanisława 
Staszica w Lubinie. 

Cena wywoławcza wynosi: 100.000,00 zł (słownie: sto tysięcy złotych). 
Sprzedaż nieruchomości zwolniona jest z podatku VAT, na podstawie art. 43 
ust. 1 pkt 10a ustawy z dnia 
11.03.2004 r. o podatku od towarów i usług.
Wadium wynosi: 5.000,00 zł (słownie: pięć tysięcy złotych).

Lokal położony jest na trzeciej kondygnacji (drugie piętro) w  budynku 
pięciokondygnacyjnym. Standard wykończenia: kuchnia: podłoga - pytki 
ceramiczne, ściany - tynki, płytki ceramiczne; łazienka z wc: podłoga i ściany 
- płytki ceramiczne; pokoje: podłoga - panele, ściany - tynk; przedpokój: 
podłoga - płytki ceramiczne, ściany - tynk; okna - PCV. Instalacje techniczne: 
wodno-kanalizacyjna, c.o., gazowa, elektryczna, telefoniczna, TV-kablowa. 
W pobliżu znajdują się obiekty: szkoła podstawowa, przedszkole, przychodnia 
medyczna, obiekty handlowe i usługowe oraz miejsca parkingowe i przystanek 
komunikacji miejskiej.

Obszar, na którym znajduje się budynek przy ul. Księcia Ludwika I  Nr 
21 podlega ustaleniom miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Nr 34 uchwalonego przez Radę Miejską w Lubinie uchwałą Nr LXXVI/344/06 
z  dnia 24.01.2006 r. - jednostka planu oznaczona symbolem 2    MW 
(przeznaczenia podstawowe: zabudowa mieszkaniowa wielorodzinna).

Dla prawa tego nie jest prowadzona księga wieczysta oraz nie jest ono 
obciążone na rzecz osób trzecich, a  także nie jest przedmiotem żadnych 
zobowiązań. 

Warunki przetargu:
1.  Przetarg odbędzie się w  dniu 31 grudnia 2013 r. o  godz. 10:00 

w  budynku Starostwa Powiatowego w  Lubinie, ul. Jana Kilińskiego 12b, 
sala 128, I piętro. 

2.  Forma sprzedaży – sprzedaż w trybie przetargu ustnego nieograniczonego. 
3.  Wadium gotówkowe w podanej wyżej wysokości, tj. 5.000,00 należy 

wpłacić przelewem na konto depozytowe Starostwa Powiatowego 
w Lubinie: Bank Pekao SA III Oddział we Wrocławiu –  Nr 30 1240 
3464 1111 0010 5438 5460, najpóźniej do dnia 24 grudnia 2013 r. Za 
datę wniesienia wadium uważa się datę wpływu środków pieniężnych na 
rachunek Starostwa Powiatowego w Lubinie.

4.  Wadium wpłacone przez uczestnika, który przetarg wygrał, zaliczone 
zostanie na poczet ceny nabycia spółdzielczego własnościowego prawa 
do lokalu mieszkalnego. Pozostałym uczestnikom przetargu wadium 
zostanie zwrócone niezwłocznie, nie później niż przed upływem 3 dni od 
dnia odwołania, zamknięcia, unieważnienia przetargu lub zakończenia 
przetargu wynikiem negatywnym.

5.  Cena nabycia spółdzielczego własnościowego prawa do lokalu 
mieszkalnego ustalona w drodze przetargu płatna jest jednorazowo przed 
zawarciem umowy notarialnej. W  dniu podpisania umowy notarialnej 
środki fi nansowe winny znajdować się na rachunku bankowym Starostwa 
Powiatowego w Lubinie.

6.  Zarząd Powiatu w  Lubinie może odwołać ogłoszony przetarg jedynie 
z  uzasadnionej przyczyny, informując o  tym niezwłocznie w  formie 
właściwej dla ogłoszenia o przetargu.

7.  Jeżeli osoba ustalona jako nabywca spółdzielczego własnościowego prawa 
do lokalu mieszkalnego nie stawi się bez usprawiedliwienia w celu zawarcia 
umowy sprzedaży w  miejscu i  w  terminie podanym w  zawiadomieniu, 
organizator przetargu może odstąpić od zawarcia umowy, a  wpłacone 
wadium nie podlega zwrotowi.

8.  Koszty zawarcia umowy notarialnej ponosi nabywca.
9.  Warunkiem dopuszczenia do uczestnictwa w przetargu jest przedłożenie 

komisji przetargowej: dowodu wpłaty wadium; dokumentu tożsamości, 
a  osoby prawne dodatkowo winne okazać aktualny wypis z  właściwego 
dla danego podmiotu rejestru, a  w  przypadku reprezentowania osoby 
prawnej przez pełnomocnika (oprócz aktualnego wypisu) przedłożenie 
notarialnie potwierdzonego pełnomocnictwa upoważniającego do działania 
na każdym etapie postępowania. W przypadku uczestnictwa w przetargu 
pełnomocnika reprezentującego osobę fi zyczną – okazanie notarialnie 
potwierdzonego pełnomocnictwa upoważniającego do działania na 
każdym etapie postępowania przetargowego.

Dodatkowe informacje uzyskać można w Starostwie Powiatowym w Lubinie, Departamencie Architektury, Nieruchomości 
i Rozwoju, pok. nr 212, tel. 76-746-71-66.

RCZ z certyfikatem 
ISO
  Potwierdzili wysoki poziom świad-

czonych usług

Regionalne Centrum 
Zdrowia otrzymało cer-
tyfi kat ISO, który jest po-
twierdzeniem i gwaran-
cją bardzo wysokiego 
poziomu usług medycz-
nych, wykonywanych 
w tej placówce zdrowia. 

26 listopada został 
przeprowadzony au-
dyt certyfi kacyjny Syste-
mu Zarządzania Jakością 
zgodnego z normą ISO 
9001-2008 wdrożonego 
w Regionalnym Centrum 
Zdrowia. System Zarzą-
dzania Jakością obejmuje 
usługi w zakresie dezyn-
fekcji i sterylizacji. 

Certyfi kację przepro-
wadził Polski Rejestr Stat-
ków Biuro Certyfikacji 
Systemów Zarządzania, 
fi rma z wieloletnią trady-
cją posiadająca akredy-
tację Polskiego Centrum 
Akredytacyjnego na cer-
tyfikację Systemów Za-
rządzania Jakością. Cer-
tyfi kat wydany został na 

okres trzech lat i potwier-
dza wysoki poziom świad-
czonych usług. 

– ISO to opisanie stan-
dardów, według których 
ma działać centralna ste-
rylizatornia – mówi Ra-
fał Pochylski, pełnomoc-
nik zarządu ds. syste-
mu zarządzania jakością 
RCZ w Lubinie. – Wdro-
żenie tego systemu miało 
za zadanie podniesienie 
i tak wysokiego poziomu 
świadczenia usług. Teraz 
klient lub pacjent będzie 
miał stuprocentową pew-
ność, że wyroby medycz-
ne i narzędzia, które będą 
opuszczać centralną ste-
rylizatornię, będą jak naj-
bardziej bezpieczne dla 
zdrowia i życia – dodaje 
Pochylski. 

Nadany certyfi kat bę-
dzie obowiązywał trzy la-
ta. W przyszłości zarząd 
szpitala planuje rozszerzyć 
certyfi kat na cały szpital. 

ANNA ŁUCZKOWIEC

Bawią się i uczą
  Bezpieczeństwo w oczach dziecka

W Centrum Kultury Muza w Lu-
binie odbyła się uroczysta ga-
la podsumowująca konkurs 

plastyczny „Bezpieczeństwo w oczach 
dziecka”. Konkurs jest organizowany 
od dziewięciu lat i cieszy się dużym za-
interesowaniem wśród dzieci. Patronat 
nad nim objęła komisji bezpieczeństwa 
i porządku, której szefem jest starosta lu-
biński Adam Myrda przy współudziale 
Komendy Powiatowej Policji w Lubinie. 

Na konkurs wpłynęły 332 prace pla-
styczne z 18 placówek oświatowych. Za-
daniem uczestników konkursu było wy-
konanie pracy przedstawiającej zagroże-
nia, jakie czyhają na młodego człowieka. 
Oryginalność, technika wykonania oraz 
gama kolorystyczna to główne kryteria, 
jakimi kierowała się komisja konkurso-
wa w ocenie prac uczniów. W tym roku 
wyróżniono 54 prace. Spośród wyróżnio-
nych jury wybrało zwycięzców. 

I miejsce zajęła praca Martyny Ku-
chlińskiej ze Szkoły Podstawowej w Sie-
dlcach, II miejsce praca Zuzanny Blichar-
skiej ze Szkoły Podstawowej nr 10 w Lubi-
nie, a III praca Małgorzaty Wilgusz z Ze-
społu Szkół nr 3 w Lubinie. 

Celem konkursu było zwiększenie 
świadomości dzieci na zagrożenia jakie 
mogą na nie czyhać w czasie drogi do 

i podczas pobytu w szkole, w czasie wol-
nym i podczas wakacji. 

– Wasze bezpieczeństwo jest bardzo 
ważne, dlatego zrobimy wszystko, abyście 
byli świadomi zagrożeń – wyjaśnia nad-
kom. Sebastian Biały, zastępca komen-
danta lubińskiej policji. 

Od października nauczyciele z po-
mocą funkcjonariuszy policji prowadzi-
li z uczniami pogadanki na temat bezpie-
czeństwa. Podczas tych spotkań rodziły 
się pomysły na prace plastyczne. 

W trakcie gali funkcjonariusz policji 
przeprowadził quiz wśród dzieci, wyko-
rzystując do tego fi lm z udziałem Pana 
Gąbki, przedstawiający sytuacje zagro-
żenia na drodze. Dzieci bezbłędnie odpo-
wiadały na pytania. 

Po wręczeniu nagród uczniowie I Li-
ceum Ogólnokształcącego w Lubinie za-
prezentowali się w przedstawieniu, które 
przygotowali pod okiem Joanny Kędzi, 
nauczycielki z I LO w Lubinie. 

ANNA ŁUCZKOWIEC
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Konkurs organizowa-
ny jest od dziewięciu 
lat i cieszy się dużym 
zainteresowaniem 
wśród dzieci
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Projekt „Ekologia”

Inżynier 
na wagę złota
 W Szkole Podstawowej nr 

3 w Ścinawie zorganizowano 
seminarium dla nauczycieli 
matematyki i przyrody ze 
szkół z Lubina, Siedlec, 
Raszówki, Tymowej, Wińska 
i Krzelowa w ramach 
projektu „Ekologia”. To 
innowacyjny program 
nauczania przedmiotów 
matematyczno-
-przyrodniczych, który ma 
zwiększyć zainteresowanie 
uczniów kontynuacją 
kształcenia na kierunkach 
technicznych. 

W seminarium wzię-
ło udział 28 nauczycieli i 6 
uczniów. Pierwszym etapem 
projektu było przeprowadze-
nie zajęć dydaktycznych. Od-
bywały się po lekcjach od 1 
września 2011 r. do 30 czerw-
ca 2013 r. Prowadzili je na-
uczyciele Szkoły Podstawo-
wej nr 3: Anna Porębska, Ma-
rzena Majewska i Remigiusz 
Reszka. Opiekunem szkol-
nym projek-
tu jest Doro-
ta Wozow-
czyk, dyrek-
tor szkoły. 

S z k o ł a 
Podstawowa 
nr 3 otrzy-
mała goto-
wy do reali-
zacji program 
wraz z obudo-
wą metodycz-
ną, niezbędne 
pomoce dydaktyczne do jego 
realizacji, dodatkowe godziny 
na zajęcia dla uczniów (płat-
ne ze środków projektu w ra-
mach umów cywilno-praw-
nych), możliwość współpra-
cy z Uniwersytetem Wrocław-
skim, dostęp do laboratoriów 
i profesjonalnych narzędzi ba-
dawczych. Nauczyciele reali-
zujący program zostaną prze-
szkoleni w ramach projektu. 

Uczniowie prowadzili po-
miary pogody, gleby, powie-
trza. Na budynku zamon-

towano stację pogodowa. 
Ich prognozy nie różniły się 
od tych przeprowadzonych 
przez Instytut Meteorologii 
i Gospodarki Wodnej. Szko-
ła współpracowała z Uniwer-
sytetem Wrocławskim, który 
zapewnił fachowe urządzenia 
do pomiaru gleby czy powie-
trza. 

Podczas spotkania twór-
czynie i jednocześnie koor-
dynatorki projektu Dorota 
Wójcik-Hetman, nauczy-
cielka szkoły podstawowej 
we Wrocławiu oraz Eleono-
ra Żmijowska-Wnęk, me-
todyk Centrum Doskona-
lenia Nauczycieli we Wro-
cławiu, dokonały prezen-
tacji projektu i przedstawi-
ły jego efekty. 

– Naszym celem była mo-
dyfi kacja programów naucza-
nia przedmiotów matema-
tyczno-przyrodniczych pod 
kątem możliwości realizacji 
projektów ekologicznych po-
przez powiązanie efektów na-

uczania róż-
nych przed-
m i o t ó w , 
praktyczne 
wykorzysta-
nie wiedzy, 
prowadzenie 
eksperymen-
tu, badań, 
analiz z wy-
ko r z y s t a -
niem nowo-
czesnych po-
mocy i tech-

nologii ICT – wyjaśnia Doro-
ta Wójcik-Hetman. 

W ogólnopolskim pro-
jekcie brało udział 46 szkół, 
w tym 21 szkół podstawo-
wych, 12 gimnazjów i 13 
szkół ponadgimnazjal-
nych. W zajęciach uczestni-
czyło około 2500 uczniów 
w ramach 72 grup uczniow-
skich. 

Dzięki uczestnictwu 
w programie, szkoła pozyska-
ła drobny sprzęt pomiarowy. 

ANNA ŁUCZKOWIEC
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W szkole 
zorganizowano 
seminarium dla 

nauczycieli matematyki 
i przyrody ze szkół 
z Lubina, Siedlec, 

Raszówki, Tymowej, 
Wińska i Krzelowa

To był niezwykły dzień

Misie to ich przyjaciele
 Dzieci z przedszkoli 

w Tymowej oraz Rudnej 
malowały bądź wyklejały 
swoje misie na papierze. 
Prace wezmą udział 
w ogólnopolskim 
konkursie plastycznym pt. 
„Mój przyjaciel – miś”. 
A wszystko w ramach 
obchodów Światowego 
Dnia Misia. 

– Wszyscy biorący udział 
w konkursie otrzymali dy-
plomy oraz nagrody, a ich 
prace zaprezentowano 
w holu szkolnym – wyja-

śnia Alina Mularczyk, orga-
nizatorka spotkania. 

Tego dnia na zajęcia 
przedszkolne do Tymowej 
zostali zaproszeni rodzice. 
Uczestnicząc w zajęciach, 
mogli zaobserwować swo-
je pociechy podczas zaba-
wy, towarzyszyć im, a tak-
że ocenić ich wiadomości 
i umiejętności. Jeden z ro-
dziców przybliżył wszyst-
kim historię pluszowego 
misia. Dzieci z kolei po-
chwaliły się swoimi plu-
szakami. 

ANNA ŁUCZKOWIEC
Wszyscy biorący udział w konkursie otrzymali dyplomy oraz nagro-
dy, a ich prace zaprezentowano w holu szkolnym
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Po raz drugi stanie przed sądem

Sprawę prowadzili lubiń-
scy śledczy. Zaczęło się 
od czerwca 2012 roku, 

kiedy legniczanin był kon-
wojentem przewożącym go-
tówkę w fi rmie prowadzą-
cej kasyna. 12 czerwca w no-
cy mężczyzna zadzwonił do 
swojego pracodawcy i poin-
formował, że gdy wymie-
niał w Karczowiskach prze-
bitą oponę, napadło go kil-
ku mężczyzn, którzy zabrali 
mu przewożoną w samocho-
dzie kasetkę z gotówką. Było 
w niej 70 tys. zł. 

– Właściciel fi rmy, dzięki 
zamontowanemu w samo-
chodzie GPS-owi od razu 
zorientował się, że oskarżo-

ny kłamie. Przeciwko 41-lat-
kowi wszczęto postępowa-
nie karne i postawiono mu 
zarzuty. Pieniędzy nie odzy-
skano – relacjonuje prokura-
tor Liliana Łukasiewicz. 

W czasie śledztwa lubiń-
ska prokuratura zajęła sa-
mochód mężczyzny o war-
tości 15 tys. zł jako zabezpie-
czenie na rzecz skradzionych 
pieniędzy. Legniczanin mógł 
z niego warunkowo korzy-
stać, ale nie wolno mu było 
sprzedawać pojazdu. 

W lutym tego roku za-
padł wyrok. Sąd skazał Ro-
berta P. na karę 1,5 roku po-
zbawienia wolności z warun-
kowym zawieszeniem wyko-

nania kary na okres trzech 
lat próby. Miał także obo-
wiązek oddania pieniędzy 
byłemu pracodawcy. Posta-
nowienie o zabezpieczeniu 
majątkowym cały czas po-
zostawało w mocy. 

Tymczasem okazało się, 
że jeszcze w listopadzie ubie-
głego roku mężczyzna sprze-
dał samochód w Legnicy za 
kilkanaście tysięcy złotych. 
Nie miał też z czego oddać 
pieniędzy byłemu pracodaw-
cy, bo nie miał w tym czasie 
żadnego majątku i utrzymy-
wał się z zasiłku. 

– Mając powyższe oko-
liczności na uwadze Rober-
towi P. przedstawiono zarzut 

udaremnienia zaspokoje-
nie wierzyciela, rozumiane-
go jako całkowite uniemoż-
liwienie zaspokojenia jego 
roszczenia – tłumaczy rzecz-
nik prokuratury. – Pamiętać 
należy, że takie zachowanie 
jest karalne zawsze, gdy zby-
wający majątek działa w ce-
lu udaremnienia wykona-
nia orzeczenia sądu lub in-
nego organu państwowego, 
przez co uniemożliwia lub 
uszczupla zaspokojenie swo-
jego wierzyciela – dodaje. 

Mężczyzna przyznał się 
do winy. Grozi mu od trzech 
miesięcy do pięciu lat więzie-
nia. 

MARIOLA SAMOTICHA 

 » Ta historia ma kilka wątków zawieszonych między Lubinem a 
Legnicą. 41-letni legniczanin chciał szybko dorobić, ale tylko naro-
bił sobie problemów. Najpierw ukradł pieniądze, choć zapewniał, 
że to jego okradziono w Karczowiskach, a potem sprzedał samo-
chód, który zabezpieczony był przez prokuraturę. Tym samym po 
raz drugi stanie przed sądem. 

»»» Ta historia ma kilka wątków zawieszonych między Lubinem a Ta historia ma kilka wątków zawieszonych między Lubinem a Ta historia ma kilka wątków zawieszonych między Lubinem a 

Ukradł 
pieniądze, 
a samochód 
sprzedał
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W ogólnopolskim pro-
jekcie brało udział 46 szkół, 
w tym 21 szkół podstawo-
wych, 12 gimnazjów i 13 

Tymczasem okazało się, 
że jeszcze w listopadzie ubie-
głego roku mężczyzna sprze-
dał samochód w Legnicy za 
kilkanaście tysięcy złotych. 

szkół ponadgimnazjal-
nych. W zajęciach uczestni-
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Akcja „Świąteczna paczka”

Potrzebujący 
czekają na wsparcie
 Rozpoczął się adwent, do 

świąt pozostały zaledwie 
cztery tygodnie. W sklepach 
powoli zaczyna robić się 
tłoczno. Nie wszyscy jednak 
w te święta spotkają się 
przy suto zastawionym 
stole. W Miejsko-Gminnym 
Ośrodku Pomocy Społecznej 
w Ścinawie ruszyła akcja 
„świąteczna paczka”. 
Namiastkę prawdziwych 
świąt najbardziej 
potrzebującym 
wielodzietnym rodzinom 
może podarować każdy 
z nas.

Zapomnieć o problemach 
chociaż w Boże Narodze-
nie, ubogim rodzinom po-
móc ma właśnie „Świątecz-
na paczka”. Miejsko-Gmin-
ny Ośrodek Pomocy Spo-
łecznej w Ścinawie zwraca się 
z prośbą o wsparcie akcji po-
mocy dla rodzin wielodziet-
nych zamieszkałych na tere-
nie miasta i gminy Ścinawa. 
Swój apel pracownicy kieru-
ją do przedsiębiorstw, firm, 
instytucji oraz osób prywat-
nych, które chciałyby po-
darować świąteczną paczkę 

i wspomóc działania ośrod-
ka w formie darowizny rze-
czowej. – Rodziny najbardziej 
czekają na produkty spożyw-
cze i ubrania dla dzieci – wyja-
śnia kierownik Jolanta Szym-
czyk.

– Sam fakt otrzymania ta-
kiego prezentu nie spowodu-
je radykalnych zmian w życiu 
potrzebujących rodzin, jed-
nak każdy mały gest pomocy 
może przyczynić się do tego, 
że i dla nich święta będą wy-
jątkowe. Dobroczyńcą mo-
że zostać każda osoba zainte-
resowana, a gest dobrej woli 
z pewnością sprawi wiele ra-
dości tym, którzy potrzebu-
ją wsparcia – informuje Miej-
sko-Gminny Ośrodek Pomo-
cy Społecznej w Ścinawie.

Zbiórka potrwa do 19 
grudnia i zakończy się kolacją 
wigilijną, na którą obok po-
trzebujących rodzin zostaną 
zaproszone również osoby sa-
motne oraz bezdomni.

Szczegółowych informa-
cji dotyczących akcji udzie-
la Miejsko-Gminny Ośrodek 
Pomocy Społecznej w Ścina-
wie, tel. 76 841 26 52.

ANNA ŁUCZKOWIEC

Udało się dzięki dofinansowaniu 

Odnowiono zabytkowy kościół 
 Dzięki dofi nansowaniu 

z Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego, 
Urzędu Marszałkowskiego 
i Urzędu Miasta i Gminy 
Ścinawa kościół pw. Matki 
Bożej Bolesnej w Tymowej 
odzyskały dawną 
świetność. 

Zabytkowy kościół pw. 
Matki Bożej Bolesnej w Ty-
mowej wpisany jest do re-
jestru zabytków. Świątynię 
wzniesiono w latach 1708-
1709. W XIX wieku została 
odrestaurowana. 

Aby zachowała swój daw-
ny wygląd, potrzebne były 
fundusze na remont ścian 
o skomplikowanej kon-
strukcji ryglowej. – W czerw-
cu ubiegłego roku na zapro-
szenie władz Ścinawy go-
ścił w gminie Piotr Żuchow-
ski, wiceminister kultury 
i dziedzictwa narodowego. 
W trakcie wizyty padła de-
klaracja udzielenia pomo-
cy fi nansowej na remont 
zabytku – wyjaśnia pra-
cownik ścinawskiego 
magistratu. 

Remont świą-

tyni mógł się odbyć dzięki 
ogromnemu zaangażowa-
niu i staraniom proboszcza 
parafi i, ks. Zbigniewa Buły. 

Remont pochłonął 
200.383,63 zł. Na realizację 
prac remontowych Minister-

stwo Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego przeznaczyło 
117.383,63 zł, a Urząd Mar-
szałkowski 70.000 zł. Z bu-
dżetu gminy Ścinawa kwo-
ta dofi nansowania wyniosła 
13.000 zł.  ANNA ŁUCZKOWIEC

Remont 
pochłonął 

200.383,63 zł
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Propagują sport na wsi

Docenieni przez ministra
 » Ludowy Uczniowski 

Klub Sportowy Ziemia 
Lubińska z Czerńca zajął 
drugie miejsce w kon-
kursie ministra sportu 
i turystyki „Orlik dla 
wszystkich”. Nagrodzo-
no najciekawsze inicja-
tywy upowszechniające 
sport wśród dzieci, mło-
dzieży i osób starszych 
mieszkających na wsi. 

To była już piąta edy-
cja tego konkursu. 
Każdego roku zasa-

dy ulegają zmianie. Mini-
sterstwo Sportu i Turysty-
ki oraz Krajowe Zrzesze-
nie Ludowe Zespoły Spor-
towe, organizatorzy kon-
kursu, tym razem posta-
nowili nagrodzić impre-
zy organizowane na orli-
kach, które w szczególny 
sposób promowały inte-
grację międzypokolenio-
wą i aktywność rodzinną. 

Sportowa integracja by-
ła motywem przewodnim 

Międzypokoleniowego Fe-
stynu Rekreacyjno-Spor-
towego „Razem zdrowo 

i sportowo” zorgani-
zowanego w czerwcu 
w Siedlcach i Księgini-

cach przez LUKS Ziemia 
Lubińska z Czerńca. 

– Uczestnicy rywali-
zowali w wielu dyscypli-
nach: w przeciąganiu liny, 
najmłodsi wraz z rodzica-
mi i dziadkami zmagali 
się w ogródku dziecięcym 
w kręceniu hula-hoopem, 
w rzucie do celu, łowie-
niu ryb. Najwięcej emocji 
dostarczył turniej rodzin-
ny, w którym dzieci wraz 

z  dorosł y-
mi wystarto-
wali w biegu 
w workach, 
w y ś c i g a c h 
b l i ź n ia ków 
czy przenosze-
niu wody gar-
ścią – mówi Ja-
nusz Przybyło, 
prezes zarządu 
LUKS Ziemia 
Lubińska. 

Podczas fe-
stynu w Siedl-
cach był rów-
nież tor prze-
szkód krav ma-
ga, który pod-
sumował cało-
roczny projekt 

objęty patronatem po-
licji pod tytułem „Chcę 
być bezpieczny”. Uczest-
nicy, którzy wzięli udział 
w tej konkurencji, musie-
li wykazać się umiejętno-
ścią zachowania się w ob-
liczu zagrożenia pożarem, 
atakiem psa czy próbie po-
rwania. 

Uczniowie biorący 
udział w projekcie „Pol-
ska w Unii Europejskiej” 
opowiedzieli o ciekawost-
kach związanych z kraja-
mi unijnymi. Odbyły się 
też warsztaty profilakty-
ki alkoholowej. W ich ra-
mach dzieci projektowały 
butelkę na alkohol, która 
miała zniechęcać do wy-
picia jej zawartości. 

– Festyny cieszyły się 
dużym zainteresowaniem 
mieszkańców wsi. Były 
zaprzeczeniem opinii, że 
mieszkańcy wsi sceptycz-
nie podchodzą do upra-
wiania sportu. Dlatego 
inicjatywa została tak wy-
soko oceniona, co nas nie-
zmiernie cieszy – wyjaśnia 
prezes Przybyło. 

ANNA ŁUCZKOWIEC
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Janusz Przybyło, prezes zarządu LUKS
Ziemia Lubińska, prezentuje odznaczenie 
za zajęcie drugiego miejsca w konkursie 

ministra sportu i turystyki 
„Orlik dla wszystkich”

– Sam fakt otrzymania ta-– Sam fakt otrzymania ta-
kiego prezentu nie spowodu-kiego prezentu nie spowodu-
je radykalnych zmian w życiu je radykalnych zmian w życiu 
potrzebujących rodzin, jed-potrzebujących rodzin, jed-

być bezpieczny”. Uczest-być bezpieczny”. Uczest-
nicy, którzy wzięli udział 
w tej konkurencji, musie-
li wykazać się umiejętno-
ścią zachowania się w ob-
liczu zagrożenia pożarem, 
atakiem psa czy próbie po-
rwania. 



Zagra w Serbii

Druga miedziowa w kadrze Polski
 Karolina Semeniuk-

-Olchawa jest drugą 
zawodniczką KGHM 
Metraco Zagłębia Lubin, 
która jako reprezentantka 
Polski wyjedzie na 
mistrzostwa świata do 
Serbii. Jako pierwsza takie 
zapewnieni otrzymała 
wcześniej Agnieszka 
Jochymek. 

W grupie C, która swo-
je mecze rozgrywać będzie 
w Zrenjaninie, Polki zagrają 
z Norwegią, Hiszpanią, An-
golą, Paragwajem i Argenty-
ną. 

– Bardzo cieszymy się, że 
mamy dwie reprezentant-
ki Zagłębia w kadrze naro-
dowej na mistrzostwa świa-
ta. Życzymy im jak najlep-
szej gry. Będziemy im kibico-
wać. Mam nadzieję, że wrócą 
do nas zdrowe i zadowolone 
z tych występów – przyzna-
je Bożena Karkut, szkolenio-
wiec KGHM Metraco Zagłę-
bia Lubin.  MARIUSZ BABICZ

Karolina Semeniuk-
-Olchawa jest drugą 
zawodniczką KGHM 
Metraco Zagłębia Lubin, 
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Trener zadowolony 
ze swoich zawodników

Młode derby 
dla Zagłębia
 Pewne zwycięstwo w derbowym 

meczu z Chrobrym Głogów odnieśli 
juniorzy młodsi MKS Zagłębia 
Lubin. Zespół Jarosława Hipnera 
wygrał różnicą dziesięciu trafi eń.

Pierwsza połowa toczyła się pod 
dyktando miedziowych, ale była 
dość wyrównana. Po 10 minutach 
było 4:1, po kolejnych 10 mieliśmy 
remis po 7. Do przerwy przewaga lu-
binian wynosiła tylko dwie bramki. 
W drugiej połowie przewaga Zagłę-
bia rosła z minuty na minutę i zatrzy-
mała się na dziesięciu trafi eniach.

– Jestem zadowolony z postawy 
chłopaków, tym bardziej, że w tym 
składzie personalnym wystąpiliśmy 
po raz pierwszy – powiedział po me-
czu Jarosław Hipner.

MARIUSZ BABICZ

MKS Zagłębie Lubin – KS SPR  
Chrobry Głogów 35:25 (13:11) 

Zagłębie: Eager, Jankowski, Pisarek, Podejma – 
Mikołajczak 7, Klemenski 6, Skalski 4, Wiśniowiecki 
1, Mieszawski 4, Nowak 2, Cieślak 4, Haduch, No-
czyński 1, Bahar 2, Kunecki, Zieniewicz 4.

Kadra Polski na  
MŚ Serbia 2013:  

   1.  Wysokińska Anna 
- SG BBM Bietigheim (Niemcy)

   2.  Gapska Małgorzata 
- Vistal Gdynia

   3.  Grzyb Kinga 
- EKS Start Elbląg

   4.  Jochymek Agnieszka 
- MKS Zagłębie Lubin

   5.  Niedźwiedź Iwona 
- Vistal Gdynia

   6.  Wojtas Alina 
- MKS Lublin

   7.  Kudłacz Karolina 
- HC Lipsk (Niemcy)

   8.  Byzdra Kinga 
- ŽRK Buducnost Podgorica 
(Czarnogóra)

   9.  Kulwińska Patrycja 
- Vistal Gdynia

10.  Stachowska Monika 
- SPR Pogoń Szczecin

11.  Migała Monika 
- KPR Ruch Chorzów

12.  Koniuszaniec Katarzyna 
- EKS Start Elbląg

13.  Semeniuk-Olchawa Karolina 
- MKS Zagłębie Lubin 

14.  Stasiak Małogrzata 
- SPR Pogoń Szczecin

15.  Szwed-Orneborg Karolina - 
HC Lipsk (Niemcy)

16.  Siódmiak Karolina 
- Fleury Loiret Handball (Francja)

Fot. Mariusz Babicz

Karolina 
Semeniuk-
-Olchawa 

trafiła do kadry

Zdecydowały końcowe minuty

W regionie lepszy Głogów
 » Podopieczni Jerzego Sza-

frańca i Zygmunta Woźnicz-
ki musieli uznać wyższość 
szczypiornistów z Głogowa, 
choć przez cały mecz walka 
o 2 punkty była bardzo wy-
równana. Końcowe minuty 
zadecydowały jednak, że to 
ekipa Krzysztofa Przybyl-
skiego cieszyła się ze zwy-
cięstwa w ramach 11. kolej-
ki Superligi Mężczyzn. SPR 
wygrał 26:20.

Pierwsze minuty spotkania, to 
prawdziwa nerwówka w obu 
ekipach. W 3. minucie poje-

dynku na tablicy wyników było 
0:0. Trzy minuty później po 1. Do-
piero po 12 minutach tego spotka-
nia jedna z ekip zaczęła wychodzić 
na prowadzenie, była nią drużyna 
Jerzego Szafrańca.

Zagłębie prowadziło jednak 
tylko do 21. minuty meczu. Póź-
niej straty odrobili gospodarze 
i to oni zaczęli narzucać swój 
rytm gry. Do przerwy podopiecz-

ni Krzysztofa Przybylskiego wy-
grywali 9:8. W drugich trzydzie-
stu minutach głogowianie utrzy-
mywali korzystny rezultat do 42. 

minuty, kiedy to goście dopro-
wadzili do remisu po 13. Później 
miedziowi przez chwilę prowa-
dzili, ale Głogów walczył do sa-

mego końca i ostatecznie przebił 
lubinian wynikiem i wygrał spo-
tkanie 26:20. 

MARIUSZ BABICZ
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Marek Świtała, jeden z lepszych skrzy-
dłowych Chrobrego Głogów
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Zmierzyli się z Lechem Poznań

Remis przy Bułgarskiej
 Michał Gliwa pewnie 

bronił strzałów zawodników 
Kolejorza, a obrona 
Zagłębia był nad wyraz 
skuteczna. W ramach 18. 
kolejki T-Mobile Ekstraklasy, 
miedziowi zremisowali na 
wyjeździe z ekipą Mariusza 
Rumaka 1:1.

Biorąc pod uwagę, jakie 
miejsca zajmują obie ekipy, 
remis na stadionie przy ul. 
Bułgarskiej to wielkie zasko-
czenie. Jednak, kiedy popa-
trzymy na postawę piłkarzy 
Zagłębia w pojedynku z Le-
chem Poznań, to można śmia-
ło rzec, że zasłużyli na pozy-
tywny rezultat. Przede wszyst-
kim należy pochwalić Micha-
ła Gliwę, który najwyraźniej 
załatał dziury w swoich ręka-
wicach i pewniej czuł się mię-
dzy słupkami. 

Dodatkowo obrona Za-
głębia poprawiła swoją sku-
teczność i niezbyt często do-
puszczała gospodarzy do 
stuprocentowych sytuacji, 
w których ci mogliby zdo-
być gola. W pierwszej poło-
wie najbardziej ambitnym 
zawodnikiem był bez wąt-
pienia David Abwo, który 
kilkakrotnie miał szansę na 
celne trafi enie. Nigeryjczyk 
do bramki nie trafi ł, ale w 37. 
minucie zrobił to jego kole-

ga z zespołu, Bartosz Ryma-
niak. Tak zwana bramka do 
szatni dodała miedziowym 
skrzydeł. 

W drugich 45 minutach 
Kolejorz szukał dogodnej sy-
tuacji do remisu. Dopiero 
w 83. minucie po stałym frag-
mencie gry (rzut wolny) w gór-
ne okienko bramki Micha-
ła Gliwy celne uderzył Ma-
teusz Możdżeń. Gol ten po-
zwolił Lechowi zejść z boiska 
z twarzą, natomiast miedzio-
wi dzięki remisowi w Pozna-
niu odzyskali wiarę we własne 
możliwości, co było widać na 
murawie. Przed nimi pojedy-
nek na własnym terenie z Pod-
beskidziem Bielsko-Biała, któ-
ry odbędzie się 5 grudnia o go-
dzinie 20.30.  MARIUSZ BABICZ
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SKŁADY 

Lech: Maciej Gostomski, Mateusz 
Możdżeń, Marcin Kamiński, Manuel 
Arboleda, Barry Douglas - Łukasz 
Trałka (71. Karol Linetty), Rafał Mu-
rawski - Szymon Pawłowski (64. Luis 
Henriquez), Kasper Hamalainen, Ger-
go Lovrencsics - Łukasz Teodorczyk 
(85. Bartosz Ślusarski)
Zagłębie: Michał Gliwa - Bartosz Ry-
maniak, Jiri Bilek, Lubomir Guldan, 
Dorde Cotra - Sebastian Bonecki, Łu-
kasz Piątek - David Abwo (84. Arka-
diusz Woźniak), Aleksander Kwiek, 
Miłosz Przybecki (59. Adrian Błąd) - 
Arkadiusz Piech (90. Michal Papado-
poulos)

Biorąc pod uwagę, jakie miejsca zajmują obie ekipy, remis na stadionie 
przy ul. Bułgarskiej to wielkie zaskoczenie

Dodatkowo obrona Za-
głębia poprawiła swoją sku-
teczność i niezbyt często do-
puszczała gospodarzy do 
stuprocentowych sytuacji, 

Grają w badmintona

Traktują to poważnie
 Badminton daje im dużo radości i przede wszystkim jest 

okazją do utrzymania dobrej sprawności fi zycznej. 
Uczniowie gimnazjów, którzy brali udział w turnieju 
w kometkę zorganizowanym przez Stowarzyszenie 
„Dominik”, cenią sobie możliwość aktywnego spędzenia 
wolnego czasu. Niektórzy z uczestników planują również 
związać się z badmintonem na dłużej.

Coraz więcej młodych lu-
dzi przychodzi na salę Gim-
nazjum Salezjańskiego, aby 
pograć w kometkę. Oprócz 
treningu, uczestniczą w za-
wodach rangi krajowej. 

– Rywalizacja wśród 
uczniów podnosi poziom 
szkolenia, a to z kolei mo-
tywuje ich do dalszej pra-
cy. W zasadzie większość 
naszych zawodników to 
uczniowie naszych szkół, ale 
zapraszamy też zawodników 
z innych placówek – przy-
znaje Mirosław Kierpiec, sę-
dzia główny zawodów. 

Tym razem młodzi spor-
towcy wzięli udział w II 
Międzyszkolnym Indywi-
dualnym Turnieju Badmin-
tona. Jakub jest zawodni-
kiem Stowarzyszenia „Do-

minik”. Start w Międzysz-
kolnym Indywidualnym 
Turnieju Badmintona był 
dla niego wspaniałym mo-
mentem sprawdzenia wła-
snych umiejętności. Zapy-
tany, dlaczego wybrał ten 
sport, młody zawodnik od-
powiedział: – Dużo adrena-
liny połączone z kondycją. 
Przede wszystkim dużo za-
bawy, no i współzawodnic-
two. Na międzyszkolnych 
zawodach jest kilku rywa-
li, z którymi trudno się gra 
– komentuje Jakub Mowiń-

ski, uczeń Gimnazjum Sale-
zjańskiego.

MARIUSZ BABICZ

Wyniki II Międzyszkolnego 
Indywidualnego Turnieju  
Badmintona:  

Kat. chłopców
1 miejsce Oskar Ossowski
2 miejsce Oskar Pielech
3 miejsce Patryk Potocki

Kat. dziewcząt:
1 miejsce Aleksandra Olszewska
2 miejsce Justyna Pater
3 miejsce Klara Zimna
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Coraz więcej mło-
dych ludzi przy-
chodzi na salę 
Gimnazjum Sale-
zjańskiego, aby 
pograć w kometkę

Pierwsza zawodowa walka MMA już za nim

Kruszon: Wiemy już 
co poprawić
 » Maciej Kruszewski 

musiał uznać wyższość 
Romana Baldego, 
z którym zmierzył się 
podczas swojej pierw-
szej walki zawodowej 
MMA. Rywal Kruszona, 
reprezentujący barwy 
Lutadores Opole, zwy-
ciężył poprzez podda-
nie lubinianina. Dla 
młodego wojownika 
z naszego miasta była 
do dobra lekcja MMA 
i kolejne doświadcze-
nie. 

Roman Baldy na gali 
w Paczkowie pokonał 
naszego reprezentan-

ta Macieja Kruszewskiego 
przez balachę, czyli założenie 
dźwigni na staw łokciowy. 
Zawodnik Lutadores szybko 
sprowadził walkę do parteru. 
Kruszon ze Streffy Fight Te-
am przetoczył rywala, który 
zaatakował z pleców dźwi-
gnią na łokieć. Po pierw-
szej obronie i próbie uderzeń 
Maćka, Baldy podjął kolejną 

dźwignię, tym razem zmu-
szając naszego reprezentan-
ta do odklepania (zakończe-
nie walki przez poddanie się 
przeciwnika). 

– Porażka uczy więcej 
niż zwycięstwo. Na chłod-
no wiemy już, co poprawić. 
Mam nadzieję, że wrócę sil-
niejszy w następnej walce! 
Jeszcze raz dzięki wszystkim 
za wsparcie i wiarę – przepra-
szam, że tak się stało, a nie 
inaczej. Dzięki dla Romka 
za dobrą walkę – skomento-
wał Maciej. 

Młody zawodnik 
chciałby również 
podziękować za 
pomoc w przy-
gotowaniach 
i wsparcie To-
maszowi Pi-
larzowi, Do-
minikowi Ja-
remko, Prze-
m y s ł a w o -
wi Pelc, Iwo-
nie Kowalskiej 
oraz wszyst-
kim zawodni-
kom Streffy Fi-
ght Team. 
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– Porażka uczy więcej niż zwycięstwo – mó-
wi Maciej Kruszewski
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